
Reizniece-Ozola 
pret Lembergu. 
Kurš kuru?

Domes opozīcija 
aicina VARAM  
būt aktīvākiem

Decembris  
Ventspils ostā  
bijis graujošs

Kas bija mūsu 
priekšteči 
Ventspilī?2. lpp. 3. lpp.

Nr.  2 (142)  2020.  gada 17.  janvār is

 turpinājums 6. lpp.

4. lpp.

Airē pats un 
mudina citus
Ziema Ziemeļ kurze
mes piekrastē šogad 
tāda... nekāda. Ne 
upēm, ne jūrai ledus 
nav bijis nevienā acī, 
kļavu sulas sāku
šas tecēt jau pirms 
Ziemassvētkiem. 
Lielirbes ciema 
“Vecalkšņu”māju 
saimnieks Juris 
Neliuss, kurš ūdenstū
ristiem jau gadiem piedāvā kanoe laivu nomu 
un  naktsmītnes, ir nesaprašanā – raudāt vai 
smieties par dabas kaprīzēm? Tad jau var
būt jāgaida, ka snigs pa Jāņiem, kad pēc viņa 
pakalpojumiem parasti vislielākais pieprasī
jums un un saairējas klientu pulki? Gadiem 
viņš šeit, senču zemē, ir meklējis un bei
dzot atradis savu biznesa nišu, vai tiešām kli
mata pārmaiņas liks lūkot pēc citas? To stal
tais ducīgais vīrs, protams, jautā retoriski un 
ar humoru, jo viņā pa gabalu jaušams šīs
puses ļaužu lībiskais spīts, kas izeju meklē 
un atrod jebkurā bezizejā. Arī savam pakal
pojumu rūpalam “Vecalkšņos” Juris  izvē
lējies atbilstošu devīzi: “Airē pats!”

7. lpp.

Aizvadītajā 2019. gadā Ventspils pilsētā pavisam 
nedaudz, taču pieaugusi dzimstība un arī noslēg-
to laulību skaits, kā arī pirmoreiz pēc ilgāka laika 
nedaudz sarucis mirstības līmenis. Tomēr arvien mi-
rušo ventspilnieku skaits ir teju divas reizes lielāks 
nekā jaundzimušo skaits – 583 pret 234 – liecina 
Ventspils pilsētas domes Dzimtsarakstu nodaļas 
apkopotie dati par pagājušo gadu.

Ventspilī pērn piedzimuši 
324 mazuļi, pilsētā 
deklarēti 78% jaundzimušo

P  
ieejamā infor
mācija lieci
na, ka pagā
jušajā gadā 
Ventspils pilsē

tas slimnīcā pasaulē nāku
ši 324 mazuļi, kas ir pavi
sam nedaudz – tikai par 
pieciem mazuļiem vairāk 
nekā 2018. gadā. Bēdīgā 
tendence turpinās – laist 
pasaulē atvasi, vecākiem 
nesakārtojot savas attie
cības ar laulības noslēg
šanu. Neprecētu vecā
ku ģimenēs pērn piedzi
ma 143 bērniņi, bet tikai 
nedaudz vairāk – 165 
bērniņi – dzimuši laulī
bā. Četros gadījumos pat 
noteikta trīspusēja pater
nitāte, bet 16 mazulīši pie
dzimuši un aug bez ziņām 
par tēvu.

Protams, ka ne visi 324 
mazuļi kļuvuši par jau
najiem ventspilniekiem. 
Tikai 78% jeb četri no pie
ciem bērniņiem ir dekla
rēti Ventspils pilsētā. 14% 
jaundzimušo kļuvuši par 
Ventspils novada iedzīvo
tājiem, deviņi mazuļi dek
larēti Rīgā, vēl pa dažiem 
– Talsos un dažādos citos 
Latvijas novados.

Vienmēr interesanta ir 

tā statistika, kurš pēc skai
ta jaundzimušais ir savā 
ģimenē. 112 bērniņi ir pir
mie savās ģimenēs, bet 
131 – otrie. Kā trešie ir 57 
mazuļi, kā ceturtie – 14 
ģimenēs, seši bērniņi ir jau 
piektie, bet vēl četri – pat 
kā sestie mazuļi. 

NEDAUDZ PIEAUDZIS 
ARĪ LAULĪBU SKAITS

Lai arī pavisam mini
māli, tomēr pērn pieau
dzis arī Ventspils pilsē
tas Dzimtsarakstu noda
ļā reģistrēto laulību skaits. 
Pērn to skaits bija 230, kas 
ir par trim laulībām vairāk 
nekā vēl gadu iepriekš. 
Pārsvarā visas noslēgtas 
Dzimtsarakstu nodaļā, bet 
18 gadījumos mūža solī
jumu viens otram pāri 
devuši Livonijas ordeņa 
pilī. Tikai deviņas laulības 
noslēgtas baznīcā.

Vēl divas laulības notiku
šas pavisam netradicionālā 
veidā un vietā. Kāds pāris 
salaulāties bija nolēmu
ši gleznainajā Staldzenes 
stāvkrastā, bet kāds cits – 
uz tūristu ekskursiju kuģīša 
“Hercogs Jēkabs” klāja.

S  
avas dzimtas vēs
turē Juris Neliuss 
kopā ar tuvinie
kiem ielūkojies 
pāris gadsim

tu dziļumā. Atklājies, ka 
pa mātes līniju tā vijusies 
cauri Miķeļtorņa, Ances un 
Jaunciema zemnieku un 
zvejnieku sētām, aizstīdzot 
līdz Lielirbei, kur šūpulis 
kārts viņa mātei Melānijai. 
Līdz tēvutēvu saknēm Juris 

vēl nav aizracies, pagai
dām droši zināms vien tas, 
ka vecvectēva dzimtā puse 
ir Pāvilosta, bet neparas
tais uzvārds, viņaprāt, liek 
domāt, ka sencis  līdz Latvijai 
atzarojies no sakšu, britu 
vai skandināvu zemēm, kur 
ir uzvārdi ar līdzīgu  skanē
jumu – Korneliuss, Sibeliuss, 
Deliuss...  

Arodbiedrības vēršas pie valsts augstākajām amatpersonām. 
Darbiniekiem Lemberga dēļ nav jācieš
Aivars Lembergs ASV sankciju sarakstā iekļauts par varas ļaunprātīgu izmantošanu, politisko 
korupciju, kukuļošanu, naudas atmazgāšanu u.c. Zināms arī, ka ka ASV interese par Lembergu 
sākusies jau pirms vairākiem gadiem. Taču sankcijas  piemēroja Lembergam, bet viņa dēļ ciest 
nākas daudziem ventspilniekiem, kuriem ar šo sankcionēto personu nav nekāda sakara.
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apgrūtināt. Ventspils tranzīta jomas arodbiedrību vadītāji norā
da, ka kredītiestāžu rīcība draud novest pie situācijas, kuras 
rezultātā Ventspils pilsēta var zaudēt tūkstošiem darba vietu 
kā tranzīta nozarē, tā arī to apkalpojošajā sfērā strādājošajiem. 

Lai situāciju pēc iespējas ātrāk atrisinātu, Ventspils ostā strā
dājošās arodbiedrības  vērsušās ar vēstuli pie Valsts prezidenta 
Egila Levita, Ministru prezidenta Krišjāņa Kariņa, ārlietu minis
tra Edgara Rinkēviča, satiksmes ministra Tāļa Linkaita un pie 
FKTK padomes priekšsēdētājas Santas Purgailes ar aicinājumu 

Š  obrīd bankas bloķējušas dažu to uzņēmumu kontus, 
kuri jau 12 gadus ar tiesas lēmumu nodoti ģenerāl
prokuratūras iecelta mantas glabātāja dr. Rūdolfa 
Meroni pārvaldē un kontrolē un nekādā veidā neat
rodas ar Lembergu saistīto risku zonā. 

Izveidojusies absurda situācija – kamēr valdība darīja visu, 
lai Ventspils Brīvostas pārvaldei sankcijas tiktu atceltas un ostā 
strādājošo uzņēmumu darbība netiktu apdraudēta, tikmēr 
bankas pacentās daļai uzņēmumu komercdarbību maksimāli 

nekavējoties iesaistīties situācijas risināšanā un sniegt bankām 
skaidrojumu, kā rīkoties gadījumos, kad sankcionētā perso
na, lai arī tā LR Uzņēmumu reģistrā 
minēta kā patiesā labuma guvēja, 

No šī gada 1. janvāra Latvijā visās dzīvojamās mājās – 
gan privātmājās, gan dzīvokļos – jābūt obligāti uzstā-
dītiem dūmu detektoriem, kas signalizēs par uguns-
nelaimi un/vai sadūmojumu mājās, bet privātmājas 
papildus jānodrošina arī ar ugunsdzēsības aparātu. 

Stājusies spēkā norma 
par dūmu detektoriem 
katrā mājā

Ā  
rvalstu piere
dze liecina, ka 
dūmu detekto
ru uzstādīšana 
mājokļos līdz 

pat 75% samazina uguns
grēkos bojāgājušo skai
tu. Viena no valstīm, kur 
šāda prasība ir pierādījusi 
savu efektivitāti un ievēro
jami samazinājusi bojāgāju
šo skaitu, ir Igaunija.

Arī vairumā gadījumu pri
vātmāju un dzīvokļu īpašu
ma apdrošināšanas līgumos 
iekļauta standarta norma 
par to, ka īpašniekiem jārū
pējas par Latvijas uguns
drošības noteikumu ievē
rošanu. Mainoties noteiku
mu normām, katram turp
māk atbilstoši jānodrošina 
savs mājoklis pret uguns
nelaimēm. Proti, tā kā no 
2020. gada dūmu detekto
ri kļūst obligāti, tas auto
mātiski attiecas uz visiem 
standarta īpašuma apdro
šināšanas līgumiem, skaid
ro Jānis Abāšins, Latvijas 
Apdrošinātāju asociācijas 
prezidents.

Vienkāršāko dūmu detek
toru iegāde nekādu lielo 
robu maciņā neradīs. Lētākie 
dūmu detektori maksā ap 
pieciem eiro gabalā. Ja vēla
ties vienotu sistēmu, kura 

turklāt savienota ar kādu no 
apsardzes dienestiem, tad 
gan izmaksas būs ievērojami 
lielākas. Savukārt mājai pie
mēroto populārāko uguns
dzēšamo aparātu cenas 
dažādās tirdzniecības vietās 
svārstās 20 līdz 40 eiro robe
žās. Protams, pieejami arī 
dārgāki aparāti. VUGD norā
da, ka iegādājoties uguns
dzēsības aparātu, jāpievērš 
uzmanība tam, lai uz aparāta 
korpusa būtu iespiests indi
viduālais vai partijas numurs 
un CE atbilstības marķējums, 
bet aparāta dzēstspējai jābūt 
vismaz 21A 113B (skaitlis 
nozīmē, cik lielu ugunsgrēku 
iespējams nodzēst, bet burts 
apzīmē ugunsgrēka klasi: A 
– kad deg cieti, organiskas 
izcelsmes materiāli, B – kad 
deg šķidrumi, kūstoši cieti 
priekšmeti).

Vēl viens ieteikums: pirms 
pirkt ugunsdzēšamo aparātu, 
var prasīt pārdevējam apmā
cības treniņu. Tas pats attie
cas arī ar dūmu detektora 
uzstādīšanu.

Atgādinām, ka no šī gada 
sākuma spēkā ir arī aizlie
gums izvadīt virtuves tvaika 
nosūcēju pie dabīgās ven
tilācijas kanāliem virtuvēs, 
kurās tiek izmantotas gāzes 
plītis. 

Mirklis atpūtai “Vecalkšņu” 
lielistabā.
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Maz slimotāju
Decembra pēdējās divās nedēļās saslim

šanas ar gripu gadījumu bijis mazāk nekā 
100 uz 100 000 iedzīvotājiem. Tādējādi epi
dēmijas līmenis nav sasniegts.

Saliec puzli!
Arī šogad Sociālajā dienestā tiks rīkots 

septiņu nodarbību cikls “Saliec puzli!”. Tajā 
piedalīsies vecāki, kuriem ir grūtības bērnu 
audzināšanā.

Eglītes vēl pieņem
Šķiroto atkritumu pieņemšanas laukumos 

Jēkaba un Siguldas ielās izlietotās svētku 
eglītes pieņems vēl līdz janvāra beigām. Tās 
nodos tālākai pārstrādei.

Sveic šoferus
Jau 13. reizi uzņēmums “Ventspils reiss” 

sveica meistarīgākos šoferus. Savas pras
mes viņi pierādījuši profesionālās meistarī
bas konkursā. 

Piedalās pētījumā
Starptautiskais radioastronomijas centrs 

piedalījies neparastā pētījumā, izdarot 
pasaules mēroga atklājumu. Spirālveida 
galaktikā, kas līdzīga mūsu pašu galaktikai, 
konstatēti atkārtoti ātrie radio uzliesmoju
mi. Zinātnieki cenšas noteikt šo uzliesmoju
mu izcelsmi. 

Apmāca darbiniekus
Nodarbinātības valsts aģentūras program

mas “Apmācība pie darba devēja” ietvaros 
šogad uzņēmēji 7 ventspilniekiem palīdzēs 
apgūt jaunu profesiju.

Soda “Latvijas naftu”
Domes administratīvā komisija atkārto

ti sodījusi uzņēmumu “Latvijas nafta” par 
nesakoptām teritorijām Kurzemes un Durbes 
ielās. Par katru minēto teritoriju uzlikts 700 
eiro naudas sods. Uzņēmums sodu pārsūdzē
jis tiesā, taču procesu zaudējis. 

Reģistrē laulības
Pagājušajā gadā Dzimtsarakstu nodaļā 

reģistrētas 230 laulības. Deviņas no tām bija 
noslēgtas baznīcās. 

Atklāta personālizstāde
“Jūras vārtos” atklāta gleznotāja Jura 

Andersona izstāde “Gadalaiki”. Tā apskatā
ma līdz 16. februārim. 

Skola par žurkām
Digitālā centra ziemas IT skolas tēma 

šoreiz bija jaunā gada ķīniešu horoskopa 
simbols – žurka. Nodarbībās piedalījās vairāk 
nekā 150 interesentu.

Ventspils bildēs
Līdz 24. janvārim turpinās konkurss “Vai 

pazīsti Ventspili bildēs?”. Dalībniekiem 
jā sniedz atbildes uz 15 jautājumiem par pil
sētas objektiem un aktualitātēm. 

Bargs sods
Kāds vīrietis gaida sodu uzreiz par vairā

kiem likumpārkāpumiem – par laupīšanu, 
mantas bojāšanu, transportlīdzekļa vadīša
nu atrodoties alkohola reibumā un bez tie
sībām, kā arī dokumentu viltošanu. Viņam 
draud brīvības atņemšana līdz 10 gadiem. 

Būvēs siltumtīklus
Šogad paredzēts būvēt jaunus siltumtīklus 

gandrīz 320 metru garumā. “Ventspils sil
tums” jau parakstījis līgumu ar SIA “Konor” 
par tīklu būvniecību Lāčplēša un Rūpniecības 
ielās.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Bez vainas vainīgie
To, ka lielākās un mazākās varas spēlēs visvairāk cieš t.s. 
“vienkāršie iedzīvotāji”, zina visi. Gan karā, gan politi-
kā, gan diplomātiskajās spēlītēs tieši parastajam cilvē-
kam nākas izbaudīt uz savas ādas kāda patvaldnieka, 
vietvalža vai vienkārši korumpēta ierēdņa un politikā-
ņa darbošanos sava maciņa un varaskāres piepildīšanai.

T  
ieši tā, šķiet, šobrīd notiek arī visās peripetijās ap mūsu 
“sankcionēto mēru” un viņa tikpat sankcionētajām kaba
tas organizācijām, jo, izrādās, brašās pašmāju bankas 
aiz vispārējās piesardzības vai kādiem citiem iemesliem 
nolēmušas “sodīt” arī tos ierindas ventspilniekus, kas 

strādā Ventspils ostas un tranzīta uzņēmumos. Jā, savulaik – vēl 
pirms gandrīz desmit gadiem – vietējam vietvaldim patiešām bija 
ietekme šajos uzņēmumos, taču nu jau krietnu laiku uzņēmumi 
strādā, nebūdami nekādā “kontaktā” ar godāto Lemberga kungu. 
Un tāpēc jo lielāku izbrīnu raisa šāda banku attieksme – būt svē
tākiem par pašu pāvestu un lielākiem sankciju pildītājiem par 
pašiem amerikāņiem. Tiesa gan, nav skaidrs, kāpēc šajā situācijā 
aktīvi neiejaucas arī valdība. Ja Ventspils brīvostas pārņemšanu 
valsts kontrolē valdības vīri paveica rekordīsos tempos, tad uzņē
mumos strādājošo interešu aizstāvēšana Rīgas varas gaiteņos, 
izskatās, nav prioritāšu sarakstā.

Lai vai kā, bet jautājums paliek: kā izdarīt tā, lai vienas konkrē
tas amatpersonas nonākšana sankciju listē un, diplomātiski sakot, 
negodprātīga darbošanās neradītu problēmas arī pārējiem vents
pilniekiem. Kā izdarīt tā, lai pilsēta neciestu no varas uzurpācijas, 
lai netiktu traucēta pilsētas attīstība tāpēc vien, ka kādam kungam 
nekādi negribas atteikties no varas, ietekmes un, protams, nau
das upes... To, ka pilsētas intereses šim personāžam nav svarīgas, 
liecina arī bravurīgie paziņojumi par politiskās darbības turpinā
šanu. Tā teikt, parādīšu es visiem šiem sankciju ieviesējiem, kas 
Ventspilī ir saimnieks. Bet šim nolūkam visi līdzekļi labi, visi paņē

mieni pieņemami, bet sekas, ko var radīt šāda bravūra – pie vienas 
(jā, jā tās pašas) vietas. Par to, ka cīņa par ietekmes saglabāšanu 
būs asa, liecina arī mūsu mēra un viņa kabatas partijas “Latvijai un 
Ventspilij” labāko Rīgas draugu – Zaļo un Zemnieku savienības – 
paustais atbalsts. Sak, kāda tur politiskā atbildība, kāda tur vajadzī
ba pēc labas reputācijas, ja saimnieks saka, ka vajag... Un ZZS vis
notaļ pakalpīgi ziņo – jā, mēs, Aivar, esam ar Tevi līdz galam (res
pektīvi, līdz pēdējās instances tiesas lēmumam, kurš, kā zināms, 
vēl tuvākā desmitgadē neplānojas).

Cits jautājums, nenoliedzami, ir situācija pašā Ventspilī. Ja par 
vecās politiskās elites tikumiem nekādu ilūziju nav, tad algas die
nas pienākšana Ventspils uzņēmumos ir daudz būtiskāka lieta. Jo 
īpaši tāpēc, ka pagaidām neviens – ne ministri, ne finanšu uzrau
gi, ne arī sankciju ieviesēji – nav skaidrojuši, kā tieši tulkot lēmu
mu par sankcijām un kā interpretēt Latvijas likumdošanā nostipri
nātos principus un rīcību, kas būtu nepieciešama šādos gadījumos. 
Taču skaidrojums ir nepieciešams, turklāt ļoti steidzami – pretējā 
gadījumā var iznākt, ka sankciju lielgabals daudz mazāk ietekmē 
pašu sankcionēto personu, kura, neraugoties uz baisajiem paziņo
jumiem par ūdens un maizes trūkumu, tomēr, visticamāk, badā 
nenomirs, kamēr uzņēmumu strādniekiem un darbiniekiem darba 
alga patiešām ir vienīgais iztikas avots. Un cik te tālu līdz absurdajai 
situācijai, ka  nesaņemtā alga dēļ banku pārliekās piesardzības un 
FKTK nespējas izskaidrot sankciju piemērošanas mehānismu neļaus 
konkrētajam cilvēkam, piemēram, samaksāt kredīta maksājumu 
tai pašai bankai, bet tā savukārt ne brīdi nekavēsies, lai piemērotu 
soda procentus par nesamaksāšanu laikā.

Sankciju nepieciešamība, protams, nav apspriežama – un ja reiz 
pašu tiesa un tieslietu sistēma netiek galā saprātīgos termiņos, tad 
sabiedroto nākšana palīgā ir teju nepieciešams žests. Taču vismaz 
tik daudz, kā minimalizēt sankciju ietekmi uz “ierindas cilvēku”, 
Rīgas varas gaiteņos vajadzētu varēt izdarīt. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Decembra sākumā ASV Valsts kases Ārvalstu aktīvu kontroles birojs paziņoja par sankciju piemērošanu smagos noziegumos ap-
sūdzētajam Aivaram Lembergam, trim viņa pārvaldītajām biedrībām, kā arī Ventspils Brīvostas pārvaldei, kuru Lembergs vadīja 
25 gadus. Tas atstāja iespaidu arī uz kravu apgrozījumu Ventspils ostā, tādēļ pērnā gada decembrī tika pārkrauts ļoti mazs kravu 
apjoms – tikai 986 000 tonnu. Tik zems rādītājs šajā mēnesī nav bijis gadiem ilgi.

Decembris Ventspils ostā bijis graujošs: 
tik maz nav pārkrauts gadiem ilgi

Kā 
liecina Ventspils Brīvostas 
pārvaldes publiskotie dati, 
decembris bijis vismaz 
pēdējās desmitgades anti
rekords. Pašlaik nav pie

ejami dati par senākiem gadiem mēneša 
griezumā.

Runājot par pēdējiem astoņiem gadiem, 
otrs zemākais rādītājs decembrī fiksēts 2015. 
gadā, un tās bija 1,452 miljoni tonnu. Par 
nedaudz vairāk nekā 100 000 tonnām vairāk 
2018. gadā. Tātad, starpība starp pagājušā 
un aizpagājušā gada decembra mēnešiem ir 
desmitā daļa no miljons tonnām. Vislabākais 
pēdējo astoņu gadu laikā bijis 2013. gada 
decembris, kad Ventspils ostā pārkrāva 2,480 
miljonus tonnu.

Taču pērnā gada decembris ir zīmīgs ar vēl 
kādu faktu. Tas ir arī visu pēdējo astoņu gadu 
kopumā visvājākais mēnesis. Otrs mazākais 
apgrozījums mēneša griezumā bijis 2016. 
gada decembrī – 1,069 miljoni tonnu.

Decembrī ievērojams kravu apgrozījuma 
zudums vērojams tieši lejamkravu segmentā. 
Pēdējo četru gadu laikā otrs sliktākais rezul
tāts – vien 561 tūkstoši tonnu. Mazāk bijis 
vien nelabvēlīgajā 2017. gada rudenī, kad 
trīs mēnešu garumā šajā kravu segmentā bija 
vērojama ievērojami zems apgrozījuma līme
nis. Vēl mēnesi iepriekš lejamkravas pārkrāva 
868 tūkstošu tonnu apmērā, bet septembrī 
– pat 1,101 miljonu tonnu. Beramkravu seg
mentā arī smagi – tikai 247 tūkstoši tonnu, 
taču te jau mēnesi iepriekš bija straujš kri
tums līdz 264 tūkstošiem tonnu. Nedaudz 
samazinājums arī ģenerālkravām – 178 tūk
stoši tonnu, pretstatā 215 tūkstošiem tonnu 
mēnesi iepriekš.

Tomēr kopumā pagājušo gadu ir izdevies 

ar pavisam minimālu, taču kravu apgrozīju
ma pieaugumu attiecībā pret 2018. gadu. 
Pērn kopumā Ventspils ostā apgrozīti 20,457 
miljoni tonnu kravu, kas ir par 131 tūk
stoti tonnu vairāk nekā 2018. gadā. Tiesa, 
tas arvien ir maz: kopš 1991. gada tas 
ir ceturtais zemākais rādītājs. Zemāk bijis 
vien pērn, 2017., 2016. un īpaši smagajā 
2015. gadā, kad bija jau sācies ekonomis
kais boikots Krievijai. Tad kravu apjoms visa 
gada garumā sasniedza vien 18,812 miljo
nus tonnu. “Treknākie” bija pagājušā gad
simta 90.gadu otrā puse, bet visbagātīgākais 
bija 2001. gads, kad Ventspils ostā kopējais 
kravu apgrozījums sasniedza tik daudz, cik 
tagad tiek pārkrauts teju divu 
gadu laikā – 37,937 miljonus 
tonnu. Tiesa, tajā laikā abso
lūta dominance bija naftas 
produkti, kas šobrīd ir zemā 
līmenī un ar katru gadu fak
tiski tikai samazinās.

Ventspils Brīvostas pār
valdes pārstāve Inga Ieviņa 
skaidro, ka ostas darbu būtis
ki ietekmēja tieši ASV Valsts 
kases Ārvalstu aktīvu kon
troles biroja par korupciju 
noteiktās sankcijas smagos 
noziegumos apsūdzētajam un 
Ventspils pilsētas mēra pie
nākumu pildīšanā ierobežo
tajam Aivaram Lembergam. 
Taču tikai pateicoties valdības, 
ministriju, ministru, Saeimas 
un citu amatpersonu opera
tīvajam darbam, šīs sankcijas 
bija iespējams atcelt ļoti drīz, 
lai neparalizētu ostas darbu 

uz ilgāku laiku. To ar atvieglojumu uztvēra 
visi ostā strādājošie uzņēmumi, lai gan dau
dzi joprojām izjūt šo sankciju sāpīgo sitie
nu. Ventspils osta pašlaik strādā ierastā režī
mā. Tomēr Ventspils ostas termināļu pārstāvji 
prognozēs joprojām ir ļoti piesardzīgi, atzīstot, 
ka ir grūti aplēst sankciju ietekmi ilgtermiņā 
un kāda varētu būt turpmākā nākotne.

Joprojām pat valdības līmenī izskan ziņas, 
ka pat pēc sankcijām un to atstātā smagā 
iespaida, arvien ir jūtama Lemberga ietek
me, ko īpaši uzsvēra satiksmes ministrs Tālis 
Linkaits trešdien notikušajā vizītē Ventspilī. 
Viņš norādīja, ka ir jādara viss, lai to pilnībā 
izslēgtu. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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VENTSPILS NOVADĀ

Notiks sapulce
20. janvārī Jūrkalnē notiks iedzīvotāju 
sapulce un tikšanās ar novada vadību. 
Viens no jautājumiem būs par Kuldīgas 
novada domes lēmumu iekļaut Jūrkalni 
savā teritorijā. Iedzīvotāji varēs izteikties 
par šo tēmu. 

Atklās fotoizstādi
25. janvārī Jūrkalnes Vētru muzejā atklās 
Artura Pērkona fotoizstādi “Cilvēks 
interjerā”. 

Zolītes čempionāts
Novada čempionāts zolītē šogad notiks 2. 
februārī Popes kultūras namā. Pieteikties 
var līdz 27. janvārim. 

Attīstīs infrastruktūru
Ventspils novada pašvaldība 16.12.2019. 
noslēdza vienošanos ar Centrālo finan
šu un līguma aģentūru par projektu 
“Sabiedrībā balstītu sociālo pakalpo
jumu infrastruktūras izveide Ventspils 
novada Ugāles pagastā”. Ugāles pagasta 
Rūpnīcas ielas nr. 6 ēkas pirmajā stāvā 
tiks izveidoti 5 dzīvokļi, otrajā stāvā 3 dzī
vokļi un papildus pirmajā stāvā, apvieno
jot divas telpas, tiks veidota koptelpa ar 
veļas mazgājamo mašīnu, kur pašvaldī
bas apmaksāts darbinieks sniegs dažā
da veida konsultācijas sabiedrībā balstītu 
sociālo pakalpojumu saņēmējiem– indi
viduālās konsultācijas par budžeta plāno
šanu, darba meklējumiem, interesantām 
brīvā laika pavadīšanas iespējām, par to, 
kā rīkoties ar veļas mašīnu u.c.

Tikās kopmēģinājumā
10. janvārī Ances, Tārgales un Zūru 
pamatskolu 5.9. klašu dejotāji piedalī
jās kopmēģinājumā. Tas notika Tārgales 
skolā. 

Pumpuro rozes
Pieturoties neparasti siltajam laikam, 
Jūrkalnē rozēm attīstījušies pumpuri. 

Pasniedz stipendijas
Ugāles vidusskolas absolvents Armands 
Sviķis sarūpējis stipendijas 14 skolēniem 
par augstiem sasniegumiem mācībās. 
Jāpiebilst, ka Ugāles vidusskolā pirmā 
semestra noslēgumā nebija neviena 
audzēkņa ar nepietiekamu vērtējumu 
kādā no mācību priekšmetiem.

Suitu meistarklase
12. janvārī Zirās suitu sievas no Jūrkalnes 
rīkoja meistarklasi – mācīja dziedāt un 
cept burkānu rausi. 

Apgūs balles dejas
Piektdienu vakaros Ugāles tautas namā 
notiks balles deju nodarbības iesācējiem. 
Piedalīties var ikviens. 

Grāmata par stacijām
Vecā gada nogalē prezentēta grāma
ta “Nākamā pietura – mājas”. Grāmata 
stāsta par slēgtajām dzelzceļa staci
jām, tostarp arī mūsu novada Elkšķenes, 
Ugāles, Usmas, Lūžņas, Ovišu un Mazirbes 
dzelzceļa stacijām. 

Vēl nogaida
Pie Ventspils avarējušo baržu "Trias" 
gatavo novilkšanai no sēkļa, nogaidot 
labvēlīgus laika apstākļus glābšanas ope
rācijai. 30. decembra vakarā tā norāvās 
no velkoņa netālu no Užavas. Baržai kon
statēti korpusa bojājumi, bet piesārņoju
ma risks ir minimāls. 

Būvēs turbīnas
Vēja ģeneratoru projektam, ko Popē 
paredzējusi īstenot SIA "4 WIND", Vides 
pārraudzības valsts birojs lēmis piemērot 
detālplānojuma stratēģiskā ietekmes uz 
vidi novērtējuma procedūru. Popē pare
dzēts būvēt četrus 240 metrus augstus 
vēja ģeneratorus.

Kā jūs komentētu piemērotās ASV sank-
cijas Aivaram Lembergam?

ASV sankciju piemērošana ir sekas ilgstošai 
valsts nespējai cīnīties ar visaptverošu korup
ciju, kuru šajā gadījumā ilgstoši ir realizējusi 
sankcionētā persona Lembergs, izmantojot 
Ventspils pilsētas domi, tās struktūrvienī
bas, kapitālsabiedrības, biedrības, Ventspils 
Brīvostas pārvaldi un savu ietekmi valsts pār
valdes struktūrās – iestādēs (arī tiesībsargājo
šās), ministrijās, valdībā, Saeimā un partijās, 
intervijā komentē Ventspils opozīcijas depu
tāts A.Landmanis.

Savukārt opozīcijas deputāts I.Landmanis 
uzsver, ka problēma ir tajā, ka valsts nav 
spējusi nodrošināt ātru Lemberga lietas iztie
sāšanu un ir ļāvusi Lembergam turpināt pret
likumīgi atrasties un pildīt atbildīgus valsts 
amatpersonas pienākumus, par kuru ļaun
prātīgu izmantošanu viņam ir izvirzītas sma
gas apsūdzības. Turklāt tas noticis laikā, kad 
viņam tas ir ticis liegts.

Šī iemesla dēļ gadiem ilgi no sankcionētās 
personas puses ir tikusi un vēl joprojām tiek 
pretlikumīgi diskriminēta un prettiesiski iero
bežota opozīcijas deputātu darbība, par ko ir 
informēta VARAM un citas valsts atbildīgās 
institūcijas, norāda Landmaņi.

Jāatzīmē, ka Vides aizsardzības un reģio
nālās attīstības ministrijas (VARAM) ministrs 
Juris Pūce Ventspils pilsētas domes deputā
tiem katram individuāli 3.janvārī ir nosūtī
jis  vēstuli par OFAC noteiktajām sankcijām 
pret Lembergu un iespējamo ietekmi uz 
Ventspils pilsētas domes darbu.

Kāda ir bijusi Ventspils pilsētas 
domes deputātu reakcija pēc sankciju 
noteikšanas? 

Ventspils pilsētas domē nekas nemainās, 
uzsver I.Landmanis. Viņa ieskatā, Lembergs 
turpina kontrolēt domi un tās pārvaldes 
struktūras, pieņemt to budžetus, nosakot 
prioritātes līdzekļu sadalījumā, izmantojot 
par sabiedriskajiem līdzekļiem atmaksātu 
mediju (īpaši viņa ietekmē esošo), pakalpo
jumus savu subjektīvo viedokļu paušanai utt.

«Kas attiecas uz domes tā saucamo reak
ciju uz Pūces vēstuli, tad 2020.gada 10.jan
vārī notika Ventspils pilsētas domes ārkārtas 
sēde, kurā tika mēģināts imitēt Lemberga 
ietekmes mazināšanu,» stāsta A.Landmanis.

Proti, Lembergs atteicās no dalības 
Pilsētas attīstības jautājumu komitejā un tika 
iecelts Sociālo jautājumu komitejas sastāvā. 
«Lembergs ar saviem 100% kontrolētiem 
deputātiem, protams, neatsaucās mūsu aici
nājumam nolikt deputāta mandātu,» turpina 
A.Landmanis.

«Lai arī pagājis gana ievērojams laiks, lai 
atbildīgā ministrija rīkotos, joprojām tiek gai
dīts «neiespējamais signāls» no Ventpils koa
līcijas deputātiem. Viņu viedoklis nemainī
sies. Pūcem, ilgstoši sekojot domes darbībai, 
tas būtu jāsaprot un jāsāk palīdzēt Ventspils 
pilsētas domei ar ministrijas iejaukšanos,» 
uzskata Landmaņi.

I.Landmaņa ieskatā, ir ieslēgta Lemberga 
aizstāvības mašīna, kuru nodrošina vispirms 
Lemberga vietnieki Jānis Vītoliņš, Guntis 
Blumbergs, Didzis Ošenieks, izpilddirektors 
Aldis Ābele un pārējie partijas “Latvijai un 
Ventspilij” deputāti – Uldis Boitmanis, Ilze 
Buņķe, Igeta Gredzena, Andris Grigalis un 
Aigo Gūtmanis.

Ventspils opozīcija: sankcionētais 
Lembergs joprojām izmanto Ventspils 
pilsētas domi savām interesēm
«Latvijas problēma ir tā, ka pašlaik kontrolējošās iestādes skatās tikai uz to, kur sankcionētajai personai Aivaram 
Lembergam ir īpašumtiesības. Taču tanī pat laikā netiek skatīts, cik daudz viņa kontroles, ietekmes arī pēc sankciju 
uzlikšanas ir jūtams caur politiķiem, biedrībām un valsts institūcijām.» Kas notiek Ventspils pilsētas domē pēc ASV 
sankciju piemērošanas un ar Lembergu un viņu saistītām juridiskām personām, intervijā BNN stāsta vairāku sasau
kumu Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputāti Aivis un Ivars Landmaņi.

A.Landmanis uzskata, 
ka šīm personām ir jāuz
ņemas pilna atbildība par 
smagos amatnoziegumos 
apsūdzētā un tiesiski iero
bežotā Lemberga nonākša
nu Ventspils pilsētas domes 
deputāta, Ventspils pilsē
tas domes priekšsēdētāja, 
iepriekš Ventspils Brīvostas 
pārvaldes valdes priekšsēdē
tāja amatos, jo Lembergs bez 
šo cilvēku atbalsta sevi nevarēja iecelt attie
cīgajos amatos, kā arī bez viņu līdzdalības 
kļūt par partijas "Latvijai un Ventspilij" līderi 
un deputāta kandidātu.

I.Landmanis: «Attiecīgi par ASV sankciju 
sekām līdzatbildīgas ir nosauktās personas, 
kuras, 100% pakļaujoties Lembergam, vēl 
joprojām ar savām darbībām turpina pro
vocēt situāciju, radot papildu būtiskus ris
kus Latvijas valstij, piemēram, tikt iekļau
tai "Moneyval" «pelēkajā sarakstā».»

Ko vajadzēja darīt un kas šajā situ-
ācijā būtu jādara valsts atbildīgajām 
institūcijām?

A.Landmanis: «Pildot Ventspils pilsētas 
domes deputāta pienākumus, kopā ar kolē
ģiem esam ilgstoši un regulāri (kopš 2005.
gada) informējuši Latvijas valsts atbildīgās 
institūcijas par notiekošajām pretlikumīga
jām darbībām Ventspils pilsētas domē un 
esam saskārušies ar pilnīgu atbildīgo insti
tūciju nespēju vai nevēlēšanos šo situāciju 
mainīt.»

«Tāpēc mani neizbrīna OFAC sankciju 
pamatojumā minētais, ka Lembergs kontro
lē struktūras ar politisko partiju un korumpē
tu politiķu palīdzību un sistemātiski izman
to šīs struktūras un personas personīgajam 
ekonomiskajam labumam, ka Lembergs ir 
izmantojis savu ietekmi pār politisko parti
ju vadību, lai veidotu valdības personālu un 
amatos ieliktu noteiktas valdības amatper
sonas, lai izjauktu citu valdības amatpersonu 
nokļūšanu vadošos amatos un ir ietekmējis 
un korumpējis tiesībsargājošo iestāžu amat
personas, lai aizsargātu savas intereses un 
gāztu politiķus, kurus viņš nespēj kontrolēt.»

I.Landmanis: «Valdībai ir jāatrisina viena 
no lielākajām šī brīža neatrisinātajām prob
lēmām  – Lemberga prettiesiskā ietekme uz 
Ventspils pilsētas domi, tās struktūrvienībām, 
deputātiem, vadītājiem un speciālistiem.»

Īpaša problēma ir amatpersonas, kuras bija 
iesaistītas sankciju skarto biedrību pārvaldē 
vai darbību nodrošināšanā un īstenoja pret
tiesiskās Lemberga iegribas pašvaldībā un tās 
struktūrvienībās, tai skaitā Ventspils Brīvostas 
pārvaldē, turpina I.Landmanis.

«Kā minējām iepriekš, kā minimums būtu 
jāvērtē, vai par sankciju sekām nebūtu jāatbild 
arī Lemberga vietniekiem Jānim Vītoliņam, 
Guntim Blumbergam, Didzim Ošeniekam, 
domes izpilddirektoram Aldim Ābelem un arī 
pārējiem partijas “Latvijai un Ventspilij” paš
valdības deputātiem, kuri nodrošināja un vēl 
joprojām nodrošina Lemberga prettiesisko 
ietekmi, pašvaldības un tās struktūrvienību 
līdzekļu izsaimniekošanu,» norāda Landmaņi.

A.Landmanis atgādina, ka daudzie, ilg
stošie un regulārie Ventspils pilsētas domes 
pozīcijas amatpersonu pārkāpumi kalpoja par 
iemeslu četru opozīcijas deputātu, 2019.gada 

aprīļa aicinājumam VARAM ministram rosināt 
Ventspils pilsētas domes atlaišanu.

«Toreiz VARAM rīcība aprobežojās ar skai
drojumu prasīšanu Ventspils pilsētas domei 
un tikšanos ar mums, Ventspils pilsētas 
domes opozīcijas deputātiem. Pēc būtības 
rīcība nesekoja – VARAM  situāciju nenor
malizēja. Tā neizmantoja arī savas tiesības 
pieprasīt ārkārtas sēdes sasaukšanu un, kā 
zināms, nav nākusi ar situācijas normalizē
šanai nepieciešamajām likumu iniciatīvām,» 
atgādina A.Landmanis.

Komiski izklausās arī KNAB aizpildinājumi, 
vainu noveļot uz it kā nesakārtotajiem liku
miem, atzīmē A.Landmanis.

«Aizbildināšanās ar robiem likumos nav 
pieņemama, jo par problēmām Ventspils pil
sētas domē VARAM, KNAB un citas Latvijas 
valsts atbildīgās institūcijas tiek regulāri 
informētas kopš 2005.gada. Tā kā par sekām 
līdzatbildība ir jāuzņemas arī VARAM, uzska
tu, ka tieši primāri VARAM ir jāveic visas 
nepieciešamās darbības, lai Ventspils pilsē
tas dome un tās pārvaldības struktūras pilnī
bā tiktu atbrīvotas no smagos amatnoziegu
mos apsūdzētā, tiesiski ierobežotā, sankcio
nētā Lemberga un tā vadītās partijas "Latvijai 
un Ventspilij" ietekmes. Ja nepieciešams, 
ir jāatlaiž Ventspils pilsētas dome un jāie
ceļ pārvaldnieks. Jāveic visaptverošas revīzi
jas, jākonstatē Ventspils pilsētas domei un 
tās pārvaldības struktūrām nodarītie zaudē
jumi un jāsauc atbildīgās amatpersonas pie 
atbildības.»

I.Landmanis: «ASV sankcijas norāda uz 
bezprecedenta gadījumu, tāpēc valsts rīcībai 
ir jābūt ātrai un efektīvai. Ventspils pilsētas 
dome ir jāatbrīvo no smagos amatnoziegu
mos apsūdzētā, tiesiski ierobežotā, sankcio
nētā Lemberga un tā marionešu ietekmes. 
Vainīgajiem ir jāsaņem sods.»

Landmaņi atgādina arī par pārkāpumiem, 
par kuriem Ventspils pilsētas domes opozīci
ja informēja valsts atbildīgās institūcijas (arī 
VARAM) esošā sasaukuma laikā un uz kuriem 
atbildīgās institūcijas pienācīgi nereaģēja, 
šādi, iespējams, izprovocējot arī ASV sank
cijas, kuras atstāj ietekmi arī uz valsts tēlu 
un  tās ekonomiku:

«Smagos amatnoziegumos apsūdzē
tā Lemberga, mūsuprāt, nelikumīgā atraša
nās Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja 
amatā un pretlikumīgā domes darba vadīša
nas imitācija no domes priekšsēdētāja viet
nieku puses laikā, kad domes priekšsēdē
tājs atrodas klātienē un piedalās domes un 
tās komiteju darbā. Pēc mūsu uzaicinājuma 
šī jautājuma skaidrošanā 2017.gada 27.jūni
ja Ventspils pilsētas domes sēdē piedalī
jās VARAM Pašvaldību departamenta direk
tors Aivars Mičuls un Juridiskā departamenta  

Ivars Landmanis.Aivis Landmanis.
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LATVIJĀ

Latvijas karavīri turpinās 
misiju Irākā

Atbalstīta Latvijas karavīru turpmāka 
iesaiste cīņā pret “Islāma valsti” Irākā. 
Pēc tam, kad Irāna veica raķešu uzbuku
mu divām bāzē Irākā, vienā no tām bija 
arī Latvijas karavīri, tika nolemts evakuē
ties uz Kuveitu un apturēt Irākas karavīru 
apmācību programmu.

Levitam liels atbalsts 
sabiedrībā

Kopš brīža, kad Valsts prezidenta 
amatā stājā Egilsm Levits, ir pagājis pus
gads. Pētījuma centra SKDS aptauja lie
cina, ka E.Levita darbību pērnā gada 
novembrī labi vai ļoti labi novērtēja 
45% respondentu. Tas skaidrojams ar 
lielo aktivitāti un spēju nepieļaut kļūdas. 
Vienlaikus E.Levitu ievērojami mazāk 
atbalsta cittautieši, skaidro SKDS.

Kaimiņu un Blumbergu 
izslēdz no "KPV LV" frakcijas 

”KPV LV” Saeimas frakcija nolēmu
si no savām rindām izslēgt partijas 
līderi Artusu Kaimiņu un deputātu Aldi 
Blumbergu. Šāds lēmums saistāms ar 
viņu atbalstu Rīgas domes atlaišanai un 
ārkārtas vēlēšanām, kas bijis pretēji “KPV 
LV” frakcijas vairākuma viedoklim.

Jurašs un Zakatistovs 
atgriežas Saeimā

Darbā Saeimā oficiāli atgriezušies 
deputāti Juris Jurašs un Atis Zakatistovs, 
pret kuriem uzsākta kriminālvajāšana un 
kurus tam ļāva izdot Saeimas deputāti. 

Izbeigs mikrouzņēmumu 
nodokļu režīmu

Koalīcijas politiķu vidū valda vien
prātība jautājumā par mikrouzņēmumu 
nodokļa režīma izbeigšanu. Pagaidām 
gan nav plānots mainīt uzņēmuma ienā
kuma nodokli, kura iekasēšana pēc refor
masir katastrofāla: 2018. gadā tie bija 
400 mlj. eiro, bet pērn – vairs tikai 40 
mlj. eiro. 

Pārtika kļūs dārgāka
Akcīzes nodokļa dēļ Latvijā degvie

la kļuvusi par 1,5%6% dārgāka. Tā dēļ 
sekas izjutīs ikviens Latvijas iedzīvotājs 
– jau tuvāko pāris mēnešu laikā cenu 
kāpums sagaidāms tajās jomās, kuru 
produkcija vai pakalpojumi tieši atka
rīgi no degvielas izmantošanas. Cenas 
pieaugs kā gaļai, tā dārzeņiem un aug
ļiem, piena produktiem un transporta 
pakalpojumiem.

ar tiesas lēmumu ir pilnībā nodalīta no jebkā
dām kontroles un ietekmes iespējām. Tāpat 
valsts augstākās amatpersonas tiek lūgtas 
aizsargāt savas valsts pilsoņu tiesības saņemt 
veiktajam darbam atbilstošu samaksu, kā arī 
nepieļaut tālāku tranzīta nozares uzņēmu
mu iznīcināšanu. “Daļa uzņēmumu bloķēto 
kontu dēļ jau tagad nevar izmaksāt darbinie
kiem algas, kas vērtējams kā klajš Latvijas 
Republikas Satversmes 107. panta, kurš nosa
ka: “Ikvienam darbiniekam ir tiesības saņemt 
veiktajam darbam atbilstošu samaksu”,  pār
kāpums. Šī situācija Ventspils pilsētā rada 

Arodbiedrības vēršas pie valsts augstākajām 
amatpersonām. Darbiniekiem Lemberga dēļ nav jācieš

Saeimas deputāte un Latvijas Zemnieku savienības valdes locekle Dana Reizniece-Ozola, kura pēdējā laikā kļuvusi par asu 
smagos noziegumos apsūdzētā un ASV sankcijām pakļautā Aivara Lemberga pretinieci, aicina savu pārstāvēto partiju gaidāma-
jā kongresā pieņemt izšķirīgo lēmumu jautājumā par sadarbības izbeigšanu ar A.Lembergu, tā šonedēļ vairākkārt plašsaziņas 
līdzekļos pauda deputāte.

Rīgas apgabaltiesa pirmdien noraidīja smagos noziegumos apsūdzētā un Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsēdētāja pienā-
kumu pildīšanā ierobežotā Aivara Lemberga pieteikto noraidījumu tiesas sastāvam, ziņoja ziņu aģentūra LETA un portāls DELFI. 
Tikmēr pats apsūdzētais A.Lembergs publiski savā tīmekļa vietnē pauda, ka šāda noraidījuma nepieņemšana esot skaidrojama 
“ar globālu spiedienu uz tiesnešiem un tiesu varu”, kārtējo reizi apsūdzot valsts augstākās amatpersonas, kas “piekritušas, ka 
esmu vainīgs un notiesājams”.

arvien pieaugošu sociālo spriedzi, jo minēta
jos uzņēmumos strādājošo darbinieku lielā
kā daļa dzīvo no algas līdz algai, viņiem nav 
uzkrājumu un līdz ar to jau vistuvākajā nākot
nē var zust arī iespēja norēķināties par pār
tikas produktu iegādi savām ģimenē, medi
cīnas pakalpojumiem un medikamentiem, 
maksāt par komunālajiem pakalpojumiem 
u.c. izdevumiem,” teikts arodbiedrību vadītāju 
vēstulē. Arodbiedrības arī norāda, ka saskaņā 
ar Centrālās statistikas pārvaldes datiem no 
Latvijas kopš mūsu valsts valstiskās neatkarī
bas atjaunošanas jau aizbraukuši 600 000 cil
vēku. Neatrisinot sociāli saspringto situāciju, 
kura radusies pēc Ventspils tranzīta uzņēmu

mu kontu bloķēšanas, pastāv risks, ka aizbrau
cēju skaits papildināsies ar cilvēkiem, kuriem  
banku politikas dēļ ir liegta iespēja saņemt 
savu nopelnīto darba algu un kuru darba vie
tas uzņēmumu bloķēto vai slēgto kontu dēļ 
var tikt iznīcinātas. 

Uzņēmumu vadība strādā pie tā, lai uzņē
mumu konti pēc iespējas ātrāk tiktu atbloķēti 
un darbs ieietu normālās sliedēs. Savukārt dr. 
Rudolfa Meroni pārvaldījumā esošu Ventspils 
tranzītuzņēmumu amatpersona Aivars Gobiņš 
norāda, ka Rūdolfs Meroni apsolījis darīt visu 
iespējamo, lai viņa pārvaldē esošo uzņēmumu 
darbiniekiem un viņu ģimenēm banku rīcības 
dēļ nebūtu jācieš nekādas neērtības. 

Izgāžas Lemberga centieni panākt 
noraidījumu tiesas sastāvam; pie vainas 
esot "globālais spiediens uz tiesnešiem"

Kā 
vēstīja portāls DELFI, tie
sas sēdes laikā sma
gos noziegumos apsū
dzētā Lemberga aizstāvis 
Genadijs Ivankins norādī

ja uz sava aizstāvāmā pieteikto lūgumu 
noraidīt tiesas sastāvu, taču valsts aizstā
vība tikmēr uzsvēra, ka Lemberga pieteik
tais lūgums nemaz nav pamatots un nav pat 
izlemjams, jo ir pieteikts nekorektā formā 
un tam nav juridiskā pamatojuma.

Tiesas kolēģija atzina, ka Aivara Lemberga 
norādītie argumenti par tiesas ietekmēša
nu no mediju puses nav pamatoti, “šādi 
izteikumi nevar radīt priekšstatu par tiesas 
neobjektivitāti un radīt šaubas par tiesas 
taisnīgumu”, atsaucoties uz Rīgas apgabal
tiesas pārstāvi Raimondu Ločmeli, citē por
tāls DELFI.

Pirmdiena, 12. janvāris, arī bija tiesas 
noteiktais termiņš A.Lemberga aizstāvim 
G.Ivankinam, lai viņš varētu iepazīties ar 
lietas materiāliem un sagatavot savu deba
šu runu. Pirmdien tiesa arī sāka uzklausīt 
G.Ivankina debašu runu, īpaši aicinot viņu 
debatēs skaidri izteikties par tām apsūdzī
bas epizodēm, par kurām vēl nav izteiku
šies citi A.Lemberga aizstāvji, kuri debatējuši 
jau vairāk nekā 30 tiesas sēdēs. Sēdes laikā 

Ivankins gan norādīja, ka viņam būšot tomēr 
nepieciešami vairāk nekā “tikai četri mēne
ši”, kuru laikā viņam jāiepazīstam ar visiem 
lietas materiāliem un sagatavotu kvalitatīvu 
debašu runu.

Nākamā tiesas sēde noteikta 14. janvārī. 
Tikmēr pats apsūdzētais A.Lembergs 

tajā pašā dienā jau paspēja savā mājas
lapā nopublicēt neargumentētu un apsū
dzošu viedokli, kas saistīts ar ASV Valsts 
kases Ārvalstu aktīvu kontroles biroja pērn 
9.decembrī par korupciju noteiktās sanckijas 
pret A.Lembergu un četrām ar viņu ļoti cieši 
saistītām organizācijām, no kurām viena – 
Ventspils Brīvostas pārvalde – drīz vien tika 
no sankciju saraksta svītrota.

Savā pirmdien publicētajā viedoklī 
Lembergs būtībā vēršas pret tiesu sistēmu 
Latvijā un tiesnešiem. Viņš raksta tā: “ASV 
paziņojumā ir apgalvots, ka esmu ņēmis 
kukuļus. Šim apgalvojumam publiski ir pie
krituši Latvijas Republikas prezidents [Egils] 
Levits, Ministru prezidents [Krišjānis] Kariņš 
un tieslietu ministrs [Jānis] Bordāns. Valsts 
amatpersonām šādos gadījumos bija jāpazi
ņo, ka Latvijā pret mani nav notiesājoša tie
sas sprieduma kukuļņemšanā, nevis pilnībā 
jāpiekrīt ASV Ārvalstu aktīvu kontroles biroja 
apgalvojumam, ka esmu vainīgs, jo arī ASV 

nav tiesas sprieduma.”
“Citiem vārdiem sakot, situācijā, kad 

Latvijā tiesa ar spēkā stājušos spriedumu 
nav mani atzinusi par vainīgu kukuļņemša
nā, viņi ir pievienojušies apgalvojumam par 
manu vainu pirms notiesājoša tiesas sprie
duma. Tas ir izdarīts laikā, kad pret mani 
celtā apsūdzība ir pirmās instances tiesā,” 
šādu pamatojumu un saistību ar visā ap viņu 
notiekošajā pauda A.Lembergs. “Šajos ap  
stākļos tas ir globāls spiediens uz tiesnešiem 
un tiesu varu. Līdz ar to Latvijā objektīva un 
taisnīga tiesa attiecībā pret mani vispār vairs 
nav iespējama.”

Jau ziņots, ka A.Lembergu Ģenerāl
prokuratūra apsūdz par kukuļņemšanu seviš
ķi lielos apmēros, par noziedzīgi iegūtu finan
šu līdzekļu un citas mantas legalizēšanu, par 
dienesta viltojumu, par piedalīšanos man
tiskos darījumos, kuri viņam saistībā ar die
nesta stāvokli bijuši aizliegti, kā arī par ļaun
prātīgu dienesta stāvokļa izmantošanu un 
citiem noziegumiem. Apsūdzēto vidū ir arī 
A.Lemberga dēls Anrijs Lembergs, kuram 
lūdz piemērot cietumsodu uz 5,5 gadiem, 
konfiscējot mantu, kā arī A.Lemberga biz
nesa partneris Ansis Sormulis, kuram prasa 
cietumsodu uz septiņiem gadiem un mantas 
konfiskāciju. 

Partijas kongresā mudinās “atkratīties” no Lemberga pavisam

D. 
ReiznieceOzola, kura pirms 
tam bija paša A.Lemberga 
dibinātās un vadītās partijas 
“Latvijai un Ventspilij” bied
re un valdes locekle, pērn 

negaidīti izstājās no partijas un pievienojās 
Latvijas Zemnieku savienībai. Daudziem tas 
bija negaidīts solis, taču tie, kuri ir kaut kādā 
veidā pietuvināti partijai, skaidroja, ka sav
starpējās nesaskaņas starp abiem jau brie
dušas ilgāku laiku. Bijusī finanšu ministre 
D.ReiznieceOzola kļuva par otro “zaļzem
nieku” lielās saimes politiķi, kas nebaidī
jās stingri nostāties pret A.Lemberga pārāk 
ieilgušo ietekmi ne vien politiskajos spēkos, 
bet arī “maisīšanos” valdības dienaskār
tībā. Iepriekš ekspremjers Māris Kučinskis 
publiski nevairījās kritizēt A.Lembergu, ko 

agrāk nebija atkļāvies neviens cits “savē
jais”, un tas daudziem iedvesa papildu dros
mi. Visdrosmīgākā pagaidām izrādījusies 
D.ReiznieceOzola. 

Deputāte aicināja A.Lembergu labprātī
gi pamest politiku, kamēr to vēl cienījami 
iespējams izdarīt, tomēr, tā kā viņas ierosinā
jums nav uzklausīts, D.ReiznieceOzola aici
nās šopavasar gaidāmajā Latvijas Zemnieku 
savienības kongresā tās biedriem lemt par 
sadarbības pārtraukšanu ar A.Lembergu, tā 
deputāte uzsvēra šonedēļ intervijā LTV raidī
jumā “Panorāma”. “Tas ir arī kongresa jautā
jums. Tas ir konceptuāls un stratēģisks jautā
jums. Lembergs gadiem ilgi ir bijis arī prem
jera amata kandidāts, bet, ja mēs kā politis
kais spēks negribam palikt politiskā izolācijā 
arī turpmāk, tad šis ir jautājums, kas jāno

lemj, mums ir jādomā arī par politiskā spēka 
nākotni,” “Panorāmai” pauda politiķe.

Jāatzīmē, ka jau drīzumā Latvijas Zemnieku 
savienībai ir paredzēta tikšanās ar smagos 
noziegumos apsūdzēto un sankciju virpu
lī ierauto A.Lembergu, taču tikšanās būšot 
slēgta un nekādi komentāri par to netikšot 
sniegti. Tā šonedēļ ziņu aģentūrai LETA pazi
ņoja Latvijas Zemnieku savienības priekšsē
dētājs Armands Krauze. Jāatzīmē, ka pagā
jušajā nedēļā tikšanās laikā ar ZZS Saeimas 
frakcijas deputātiem, A.Krauze notiekošo ap 
A.Lembergu nosauca par “linča tiesu”, turklāt 
sanāksmes laikā un pēc tam preses konferen
cē paustie apgalvojumi bijusi jauna, iepriekš 
nezināma informācija un dzirdētie fakti bijuši 
pārliecinoši, abām pusēm uzskatot, ka visiem 
politiskajiem spēkiem arī turpmāk jāsadar

bojas ar A.Lemberga vadīto “Latvijai un 
Ventspilij”. Iespējams, te varam vilkt kādas 
paralēles arī ar paša A.Lemberga vadīto par
tiju “Latvijai un Ventspilij”, kurā šobrīd valdot 
uzstādījums “neuzmest”, citādi “uzmestais” 
pavilks zem ūdens arī visus pārējos. Taču, kā 
skaidro politikas vērotāji, smaga pašuzupurē
šanās var palīdzēt, lai Ventspils pilsētā attīrī
tos pārdesmit gadu ilgusī un roku rokā saau
gusī politiskā vide. 
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“VENTA 2002” gada ievadā 
divas neveiksmes
Neveiksmīgi Jaunais gads iesā
cies Ventspils hokeja klubam “VENTA 
2002”, kas zaudēja arī otrajā šī gada 
spēlē, šoreiz mājās ar 2:4 pret HS “Rīga 
2003”. Mājiniekiem vārtus guva Renārs 
Kamergrauzis un Sandis Dārznieks. Tabulā 
“VENTA 2002” ar 35 punktiem 18 spēlēs 
ir noslīdējusi uz 3. vietu.

Frisbijā trešie Baltijā
Ventspils frisbija vīriešu komanda Ogrē 
izcīnījusi bronzas medaļas Baltijas kausa 
izcīņā. Apakšgrupā ventspilnieki uzvarēja 
visās trijās spēlēs, pusfinālā ar 8:9 zau
dēja Lietuvas klubam “Vorai”, bet mačā 
par bronzas medaļām ar 16:9 sagrāva 
Krievijas klubu “AtomSwift”.

VK “Ventspils” apspēlē 
Talsu klubu
Ar pārliecinošu uzvaru Jauno gadu sāku
ši Ventspils volejbolisti, kuri Nacionālās 
līgas kārtējā spēlē viesos trīs setos ar 
30 (25:22, 25:21, 25:17) apspēlēja Talsu 
klubu. 16 punktus guva Matīss Kaņeps. 
Rietumu konferences kopvērtējumā 
Ventspils volejbolisti ar 32 punktiem 12 
spēlēs ir nostiprinājušies pirmajā vietā.

“Velkonis” šoreiz paliek 
bez zelta
Daudzkārtējie Latvijas čempioni virves 
vilkšanā Ventspils “Velkonis” šoreiz mājās 
notikušajā Latvijas ziemas čempionā
tā palika bez tituliem. Sudraba meda
ļas izdevās izcīnīt “Velkonis1” svarā līdz 
350 kg un 480 kg, bet bronzas meda
ļas šajās pašās svara kategorijās izcīnīja 
“Velkonis2”. Bronza arī “Velkonis” apvie
notajai komandai svarā līdz 580 kg un 
700 kg.

Pulcēsies 130 šāvēji 
no visas Baltijas
Šajā nedēļas nogalē divas dienas Ventspilī 
norisināsies Baltijas atklātais čempionāts 
loka šaušanā, kas pulcēs 130 loka šāvē
jus no četrām valstīm – Latvijas, Lietuvas, 
Igaunijas un Baltkrievijas. Sportisti veiks 
“Round” vingrinājumus 25 un 18 metru 
distancēs, un turnīrcīņas SET sistēmā pēc 
starptautiskajiem WA noteikumiem.

“Roņu” salidojumā 
71 ziemas peldētājs
Ventspils airēšanas bāzē “Dampeļi” uz 
ikgadējo ziemas peldēšanas cienītāju 
salidojumu bija sabraucis 71 “ronis” no 
desmit Latvijas pilsētām. Tālākie viesi 
bija no Ogres. Vienīgo uzvaru no ventspil
niekiem 30 m brīvā stila peldējumā guva 
Elands Kleins.

“Sportland” kausā 
četrreiz otrā vieta
Liepājā notikušajā “Sportland” kausā 
vieglatlētikā telpās no Ventspils spor
tistiem uzvaras neizdevās gūt, bet izcī
nīt četras 2. vietas gan. Tās ieguva Luīze 
Dārta Sietiņa 60 m/b, Rūta Kate Lasmane 
tāllēkšanā, Jānis Leitis 200 m skrējienā un 
Edgars Berķis lodes grūšanā. Trešā augst
lēkšanā bija Astra Zakalovska.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2020. gada 18. janvārī

plkst. 15.45

U17 komandu spēle

HK Venta 2002 – JLSS

SVĒTDIEN – 2020. gada 19. janvārī

plkst. 13.45

U11 komandu spēle

HK Venta 2002 – Hockey Punks

SVĒTDIEN – 2020. gada 19. janvārī

plkst. 15.30

U15 komandu spēle

HK Venta 2002 – Brocēnu NBJSS

ROBERTS UN SOFIJA – 
JOPROJĀM TOPĀ

Bet kādi tad ir bijuši populārākie bērniņiem 
dotie vārdiņi? Izrādās, ka pērn, līdzīgi kā vēl 
vienu gadu iepriekš, visā Latvijā populārākie 
bijuši Roberts un Sofija, liecina Pilsonības un 
migrācijas lietu pārvaldes apkopotā statistika 

Ventspilī pērn piedzimuši 324 mazuļi, 
pilsētā deklarēti 78% jaundzimušo

direktors Kaspars Circis, kuri problēmu nevē
lējās saskatīt un turpināja «legalizēt» Aivara 
Lemberga un viņa sabiedroto izveidotos 
Ventspils pilsētas domes pārvaldības pretli
kumīgos kalambūrus».

«Aivaram Lembergam noteiktā drošī
bas līdzekļa – «liegums pildīt Ventspils pil
sētas domes priekšsēdētāja un Ventspils 
Brīvostas pārvaldes valdes priekšsēdētā
ja amata pienākumus» klaju ignoranci no 
Aivara Lemberga puses, kopš tā piemēro
šanas brīža (2007.gads) līdz pat šodienai, 
kad Lembergam ir spēkā nu jau arī noteik
tās ASV sankcijas. Par situāciju ar pašvaldī
bas līdzekļiem apmaksātu mediju, tai skaitā 
Ventspils pilsētas domes mājaslapas neliku
mīgu izmantošanu Lemberga popularitātes 
nodrošināšanai un oponentu nomelnošanai – 
Ventspils pilsētas domes deputāts Ģirts Valdis 
Kristovskis tiesājas ar Ventspils pilsētas domi 
un ir guvis panākumus vairākās tiesu instan

Ventspils opozīcija: Sankcionētais 
Lembergs joprojām izmanto Ventspils 
pilsētas domi savām interesēm

cēs. VARAM ir informēta, taču, neskatoties 
uz daudzajiem Lembergam piemērotā drošī
bas līdzekļa neievērošanas pierādījumiem un 
tiesu nolēmumiem, neko nedara, lai pārkā
pumus novērstu».

«Ventspils pilsētas domes funkciju pildīša
nas pretlikumīgo nodošanu domes komisi
jām un padomēm, klaji ignorējot opozīcijas 
deputātu un to vēlētāju Satversmē noteik
tās tiesības. Šī un citas ačgārnības ir iestrā
dātas Ventspils pilsētas domes saistošajos 
noteikumos Nr.3 “Ventspils pilsētas pašval
dības nolikums”, kuru prettiesiskās normas, 
neskatoties uz opozīcijas deputātu iebildu
miem, ilgstoši legalizē VARAM, kā rezultātā 
no pilnvērtīga darba Ventspils pilsētas domē 
jau vairākus sasaukumus pretlikumīgi tiek 
izslēgti Ventspils pilsētas domes opozīcijas 
deputāti. VARAM ir informēta, ka Ventspils 
pilsētas domes opozīcijas deputāti tiesā
jas ar Ventspils pilsētas domi par savu tiesī
bu nodrošināšanu un ir guvuši jau vairākās 
tiesu instancēs panākumus. Neskatoties uz 

to, VARAM līdz šim nav reaģējusi un novēr
susi Satversmes, likumu un citu normatīvo 
aktu pārkāpumus Ventspils pilsētas domes 
darbā, kā arī nav atcēlusi Ventspils pilsētas 
domes saistošo noteikumu Nr.3 “Ventspils 
pilsētas pašvaldības nolikums” pretlikumī
gās normas».

«VARAM ilgstoši tika informēta par biedrī
bu “Ventspils Attīstības aģentūra”, “Biznesa 
attīstības asociācija” un “Latvijas Tranzīta biz
nesa asociācija” un iepriekš sankciju sarakstā 
pabijušo Ventspils Brīvostas pārvaldes izman
tošanu Lemberga personīgo interešu nodroši
nāšanā, proti, tika informēta par juridiskajām 
personām, kuras 2019. gada beigās nokļuva 
ASV sankciju sarakstā. Diemžēl arī šajos jau
tājumos, pat neskatoties uz piegādātajiem 
pierādījumiem, tai skaitā iesaistīto Ventspils 
pilsētas domes un Ventspils Brīvostas pār
valdes amatpersonu sarakstiem, sabiedrisko 
līdzekļu pārskaitījumiem un to apšaubāmo 
izlietojumu, VARAM rīcība nesekoja.» 

Simona Šjadīte, BNN

Vēl viens gads pamanījies aizsteigties uz neatgriešanos. Nākamajā gadumijā redzē-
sim tos pašus Salavečus un Sniegbaltītes, pasākumu vadītājus un muzikantus, tikai 
viena lieta neatgriezīsies. Tie ir pareģojumi šim gadam. 

no Iedzīvotāju reģistra. Kopumā pagājušajā 
gadā vārds Roberts dots 208 puisīšiem, savu
kārt par Sofiju nosauktas 251 meitenītes.

No zēnu vārdiem vecāki pērn saviem mazu
ļiem bieži izvēlējušies arī vārdus Olivers (200), 
Marks (181), Emīls (168), Aleksandrs (160), 
Kārlis (160), Markuss (153), Adrians (148), 
Gustavs (148), Jēkabs (143). Savukārt, pērn 
dzimušajām meitenītēm īpaši populāri vārdi 
bijuši Alise (248), Emīlija (225), Marta (196), 
Amēlija (190), Anna (153), Paula (127), Estere 
(124), Dārta (122), Viktorija (111).

Kā skaidro pārvaldē, Roberts populārāko vārdu 
topā ir turējies teju divdesmit gadus un bijis arī 
2019. gada biežāk izraudzītais vārds zēniem. 
Tāpat pēdējos gados Sofijas vārds ir stabili turē
jies populārāko vārdu topā augšgalā, atkārtoti 
kļūstot par izplatītāko vārdu meitenēm. 

Interesanti, ka pērn no desmit izplatītāko 
vārdu topa pazuduši tādi līdz šim populāri 
vārdi kā Daniels (134) Ernests (124), bet to 
vietā nākuši jau iepriekš topā pabijuši vārdi 
kā Aleksandrs (160) un Jēkabs (143). Līdzīgi 
ir arī ar meiteņu vārdiem: no topa izgājis 
Elizabetes vārds (100), bet tā vietā nācis tāds 
populārs meiteņu vārds kā Viktorija (111).

VENTSPILĪ IDENTISKI 
KĀ VISA VALSTĪ

Interesanti, ka arī Ventspils pilsētā vēro
jama teju identiska popularitāte mazuļiem 
doto vārdu ziņā. Puisēniem gan vārdiņš 
Roberts ir otrs populārākais; pie tāda vār
diņa tikuši četri puikas. Tikpat zēniem doti 
arī tādi vārdiņi, kā Aleksandrs un Martins. 
Vispopulārākais vārdiņš bijis Alekss – tāds 
dots sešiem puisēniem.

Meitenīšu vidū pirmajā vietā ir vārdiņš 
Sofija, ko vecāki izvēlējušies septiņām mei
tiņām. Otrajā vietā – Anna, kas dots piecām 
meitiņām. 

Un vēl par neparastākajiem vārdiem 
Ventspilī. Meiteņu vidū minami tādi, kā 
Abija, Nijola, Ortija un Vivika. Zēniem – 
Munirs, Mare, Aans Augusts un Faijads 
Abdulgafars.

Šis gads Ventspilī sācies ar meitenītes pie
dzimšanu, tas notika 3. janvārī. Līdz mēne
ša otrās nedēļas beigām Ventspilī bija pie
dzimuši deviņi mazuļi, taču tikai četri mazuļi 
dzimuši reģistrētā laulībā. Mirušo skaits gada 
sākumā ļoti augsts – 12 dienu laikā reģistrēts 
31 mirušais. 

Viss, kas ar mums nav noticis

K 
olīdz tuvojas gadu mija, aktivizējas 
visu kategoriju orākuli, zintnieki, 
pareģi un tamlīdzīgi vaideloši. Kā 
tarakāni viņi lien ārā no migām, lai 
rāptos tribīnē un klāstītu, kas mūs 

sagaida nākamajā gadā. Šī klāstīšana izpau
žas kā klīnisku murgu tiražēšana presē un 
internetā, bez tam orākulu intelekta līmenis 
ir tāds, ka viņi pat neiedomājas: pēc gada 
ikviens varēs augšminētos murgus pārlasīt 
un salīdzināt, kas no pareģotā ir piepildījies. 
Tiesa, ir izņēmumi – Vangas tā sauktie pare
ģojumi gada beigās tiek pārlaboti, ierakstot 
kādu nebūt tiešām reālu notikumu. Un ir arī 
haltūristi – kāds portāls Nostradama pare
ģojumu par to, ka cilvēki iemācīsies saru
nāties ar dzīvniekiem, drillē jau trešo gadu 
no vietas… Tātad – kas ar mums it kā notika 
2019. gadā?

Vanga
Vanga pareģojusi, ka ASV prezidentu 

Donaldu Trampu piemeklēs kāda smaga 
slimība, kuras simptomi būšot dzirdes halu
cinācijas un slikta dūša. Politiķis palik
šot kurls. Pareģe teikusi, ka slimību izrai
sīšot kāds slepens ierocis vai arī spēcī
gas noklausīšanās ierīces. Ar to preziden
ta likstas nebeigšoties – līdz gada bei
gām kāds viņa ģimenes loceklis cietīšot 
smagā autoavārijā. Gaišreģe paredzējusi, 
ka 2019. gadā dabas katastrofa noslaucī
šot no Zemes virsmas daļu Āzijas, bez tam 
Krievijā nokritīšot liels meteorīts.

Nostradams
Cilvēki iemācīsies sarunāties ar dzīvnie

kiem. Trešais pasaules karš, kurā būs iesaistī
tas divas superlielvalstis, ilgs 27 gadus. 

Maskavas Matrona
Lielo pilsētu iedzīvotāji vēlēsies atstāt 

savus dzīvokļus un atgriezties reti apdzīvotās 
vietās. Krievijā notiks konflikts, kas novedīs 
pie cilvēces nāves. 

Pāvels Globa
Krievija beidzot varēs atgūt spēku un varu 

un noslēgt miera līgumus ar valstīm, kas 
iepriekš nevēlējās pamieru. Daudzi produkti 
kļūs nepieejami vidusmēra pilsoņiem. Bagātā 
iedzīvotāju daļa turpinās palielināt savus ienā
kumus, kad nabadzīgie cilvēki zaudēs savus 
uzkrājumus. Pašreizējai valdībai ziedu laikus 
gaišreģis nesola — tās dienas esot skaitītas. 
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Kā arī būtu, Juris turas pie mātes līnijas  un sevi pieskai
ta pie  “rāndalist” – lībiešiem jūrmalniekiem. Mūža lielāko 
daļu kopā ar ģimeni dzīvojis un strādājis Ventspilī, bet pēdē
jās desmitgadēs uz senčiem paaudzēs piederējušās un pēc 
okupācijas atkal Lielibē atgūtās “Vecalkšņu” zemes uzcēlis 
modernu dzīvojamo māju, plašu angāru viesuatpūtnieku 
uzņemšanai, viņu ērtībai piedāvā elastīgu  kanoe laivu nomu 
un daudzveidīgas relaksācijas iespējas. 

IZGLĀBJ NO AIZLIEGTĀS ZONAS
“Vecalkšņu” sētā virs Jura savulaik  būvētās laivas plīv zaļi

baltzilais  lībiešu karogs, padsmitam kanoe laivu vārdiskie 
kārtas skaitļi uz borta arī lībiski.  Un sētā, skopajā piejūras 
smiltī, joprojām aug simtgadīgs ozols, kuru viņa senči stādot 
droši vien mīksti un mīlīgi uzrunāja dzimtajā valodā  – “täm”. 
Jo Īrakila (Lielirbe, Dižirbe) tolaik  ir bijis viens no kuplākajiem 
lībiešu krasta ciemiem, kurā pastāvējušas astoņdesmit piecas 
zvejnieku un zemnieku sētas. Viena no tām,  Irbes upes kras
tā tā saucamajā “zemes pusē”, saukusies “Alkšņi” un tai, pēc 
nostāstiem, piederējušas  ciema auglīgākās zemes. Vēlāk no 
“Alkšņiem” atdalīti  “Jaunalkšņi”, kuros tad arī saimniekoju
si Jura vecāsmātes māsa Elizabete. Viņas vīrs izsūtīts un miris 
Sibīrijā, bet vientuļā atraitne māju “norakstījusi” Jura mātei 
Melānijai. Neilgi pirms kara celtā ēka Lielirbē nodzīvojusi īsu 
mūžu – Jura tēvs Arnis to no padomju karaspēka pārņemtās 
“aizliegtās zonas” iemanījies  pārvest uz Ventspili. Pārbūvējis 
par divstāvu ēku, tā joprojām stāv Augusta ielā Gāliņciemā, 
apliecinot īstajā laikā cirsto būvbaļķu kvalitāti. 

JUKU LAIKĀ AIRĒTS UZ PĀRTICĪBU
“Vecāki un arī mana ģimene Ventspilī jau bijām labi iedzī

vojušies, kad sāka brukt padomju iekārta un privatizējot tika 
izvazāta mana kādreiz tik bagātā un prestižā darba vieta, 
zvejnieku kolhozs “Sarkanā bāka”, kur strādāju par elektri
ķi – akumulatoru lādētāju. Par pajām man izdevās nopriva
tizēt automašīnu “Ņiva”, kura vienīgā pēc tam varēja izturēt   
braucienus pa toreiz drausmīgo zemes ceļu uz Lielirbi: vēlāk 
pirktie “moskvičs”, “žigulis” , pat  kāds “džipiņš” uz tā saira 
lupatās. Pa tagadējo gludo asfaltu ripinot, to grūti pat iedo
māties,” Juris pasmaida, ka tās nav bijušas lielākās grūtības, 
mēģinot iesakņoties bez pastāvīgajiem iedzīvotājiem paliku
šajā ciemā, kur siroja vandāļi.  

“Sākoties mežonīgajam kapitālismam, vēl spēka gados 
biju palicis bez darba. Ar sev raksturīgo pragmatismu apsvē
ru iespējas uzsākt  biznesu, tanī skaitā senču dzimtajā pusē, 
jo lībiskā patriotisma uzplūdā daudzi šai tautai piederīgie  
vārdos rautin rāvās atkal apdzīvot un atdzīvināt no padom
ju militāristiem atbrīvojušos piekrasti. Gaisā virmoja baumās 
balstīta cerība, ka jaunā valsts viņiem šai ziņā palīdzēs gan 
dokumentu kārtošanā, gan materiāli,”Juris atceras, ka viņš uz 
to nav “pavilcies”, mēģinājis uz pārticību “airēt” savien spē
kiem, sievai Līgai un paaugušajam dēlam Ģirtam piepalīdzot. 

SIMTS DOLĀRI “SĒKLAS TIESAI”
“Mans entuziasms sakrita ar tantes Elizabetes nostaļģis

ko sentimentu: viņa dzīvoja pie mums, savā no Lielirbes 
uz Ventspili pārvestajā mājā un no sirds cerēja, ka dzimtais 
ciems atkal atdzims. Iesākumam mamma man iedeva “sēk
las tiesu”, kaut kur saknapinātus simts dolārus, kas toreiz bija 
prāva nauda. Par to nopirku lietotu celtnieku vagoniņu  ins
trumentiem, darbarīkiem un pagaidu nakšņošanai, kas kā 
vēsturiska vērtība tiek saglabāts joprojām,” Juris ļauj ieska
tīties saimnieciskās darbības sākotnē, pie reizes atklājot, ka 
piekrastes ciemus kopā ar jaunāko brāli Uldi iepazinuši kopš 
bērnības, kad militāristi viņu vecākiem ar īpašām caurlaidēm 
ļāvuši apmeklēt senču kapus Lielirbē vai ciemoties pie radi
nieces Elizabetes, kura pēc “Jaunalkšņu”mājas nojaukšanas 

Airē pats un mudina citus

kādu laiku mitinājusies vietējās baptistu draudzes lūgšanu 
namā, mācītājam paredzētajās istabiņās. Šī dievnama ēka 
pirms desmit gadiem pārvesta uz Ventspils Brīvdabas muze
ju, un Juris joko, ka varētu tajā piestrādāt par eksponātu. Jo 
vasarās, kā govju ganiņam uzturoties pie tantes, arī viņš tajā  
dzīvojis.   

JOPROJĀM VIENĪGAIS PASTĀVĪGAIS                                                                     
“Sākotnēji uz Lielirbi nācu ar nodomu piekrastē un arī attā

lāk cirst valsts un privātos mežus, nodarboties ar galdniecī
bu, jo līdz ar privatizāciju pieprasījums pēc mežu izstrādes un 
kokmateriāliem šķita nebeidzams. Sākumā “štelles” diezgan 
labi arī padevās, kopā ar dēlu gādājām  mežizstrādes tehni
ku un iekārtas galdniecībai, ko ierīkojām padomju militāris
tu pamestajās ēkās tepat “Olmaņos”. Diemžēl, drīzi vien  par 
pasūtījumiem nācās cīnīties ar lielajām firmām, jo  piekrastes 
zvejniekciemu  bijušo iedzīvotāju atgriešanās senču dzimtenē 
paredzētajā tempā nenotika,”Juris piemēram piesauc Lielirbi, 
kurā viņš (trīsdesmit gadu pēc īpašuma atgūšanas!)  ir vie
nīgais  pastāvīgais iedzīvotājs. Arī stabilus vasarniekus te var 
uz  rokas pirkstiem saskaitīt, un citos senajos zvejniekciemos 
aina ir līdzīga. 

“Mežizstrādes gados paplāni uzkrāto “finanšu tauciņu” pie
tika, lai atļautos piepirkt dažus brīvo zemju īpašumus, uzceltu 
dzīvojamo māju ar ekoloģisko siltumsūkni, sakārtotu infra
struktūru tūristu uzņemšanai, jo pagaidām tas šķiet vienīgais, 
kam šeit paredzamas izaugsmes iespējas,” Juris smejas, ka 
viņa “ekonomiskās izdzīvošanas artērija” ir kādreiz ar pēr
lenēm bagātā, iztekā ik gadus gultni mulsinoši mainošā, ar 
labiem lomiem   pievilcīgā  Irbes upe, 

“Piedāvāju uz Usmas ezeru vai kādu tuvāku vietu aiz
vest savas kanoe laivas, dodot tūristiem iespēju pa Enguri, 
Rindu, Stendi un Irbi nobraukt līdz pat jūrai. Galapunktā 
“Vecalkšņos”ceļojumu noslēdzot ar relaksējošu atpūtas pasā
kumu upes vai jūras krastā, nakšņošanu teltīs, zaļā zālē vai  
jaunuzceltā angāra otrā stāva istabiņās, kurās pirms jaunās 
sezonas patlaban tiek veikta apdare un krāsošana,” pēdējo 
Juris atzīmē kārtējo jaunievedumu.     

“Serviss te līdz šim ir bijis un arī turpmāk būs vienkāršs, 
bez ārišķībām, taču gruntīgs un prognozējams. Kā mans rak
sturs,”Juris smaida palsās ūsās, atzīstot – ne jau dižas peļņas 
smelšanai viņs mēģina ūdenstūristiem un ceļotājiem piedā
vāt pakalpojumus. 

“Visu dzīvi esmu centies sevi uzturēt fiziskā un garīgā kon
dīcijā, un rūpes par ciemiņiem neļauj izlaisties. Turklāt par 
tūrisma pakalpojumiem saņemu vēl arī morālu gandarījumu 
un nelielu atlīdzību. Kā pensionāram man svarīgi abi šie fak
tori,” uzņēmējs atsedz sava darba zelta maliņu, tā rūsas daļu 
atstājot pakāpeniskai noberšanai.  

ATVĒRTS KLUSUMAM UN SARUNAI
“Ja laika apstākļi šovasar ūdens tūrismam būs kaut cik 

jēdzīgi, varbūt ienākumosizdevumos iziešu pa nullēm,” lēš 
“Vecalkšņu”saimnieks. Uzskaitot, cik daudz un kur vēl jāiegul
da, lai paša ģimene un ciemiņi te justos pietiekami komfor
tabli un vienlaikus varētu uzturēties brīvā, ne pārlieku pieķem
mētā dabā. 

“Varu ietaupīt uz pašslavināšanos, jo pastāvīgo klientu loks 
jau ir pietiekami  stabils,”secina omulīgais vīrs. “Pēc rakstu
ra esmu gana atvērts, man patīk uzņemt ciemiņus un apru
nāties ar viņiem. Neuzbāžos, bet, ja tūristi interesējas, bez 
sadzīviskām ērtībām pie ugunskura varu piedāvāt arī jaut
rus, nopietnus un pat traģiskus stāstus par piekrases dabu 
un neseno vēsturi, kādus nevarēs izlasīt nevienā avīzē vai 
grāmatā,” Juris pieļauj, ka daudziem, interneta un TV apni
kušiem, šodien simpātiska varētu šķist tieši tāda dzīva, nepa
starpināta lokālās informācijas apmaiņa, kādu velti meklēt 
standartizēti piefrizētajos masu saziņas līdzekļos. 

Bez saimniekošanas prasmēm lauku vidē viņam ir zināša
nas un veiksme arī medību jomā, zivju zvejošanā un paga
tavošanā, sulu tecināšanā un raudzēšanā, atmiņā stāsti par 
katru kangaru, vigu vai tērcīti, kas sastopama viņa īpašumos. 
Kā papildu pienākumu un reizē sirds darbu, kas dod arī mazu  
naudiņu, viņš uzņēmies tūristu un jūras atstātās šmuces 
savākšanu, par to slēdzot līgumus ar valsts un vietējo varu.  

NEAIZMIRST DIEVA SVĒTĪTO ZEMI
Vēl nesen viņa apkopšanā bijusi arī ar ciedrkoka krustu un 

akmeni iezīmētā vieta, kur teju simts gadus atradies  baptis
tu  draudzes nams. Tagad tai cits īpašnieks, kas par latviešiem 
un lībiešiem svarīgās kulta vietas aprūpēšanu neliekas zinis. 
Jurim atmiņā, ka arhitekta Agra Lēruma projektētās piemiņas 
zīmes atklāšanā baptistu draudzes māsa Elita Lapiņa teikusi: 
“Zemītei, kurai Dievs reiz devis savu svētību, tā nekad nepa
zūd.” Juris savukārt pieļauj, ka  Lielirbe varētu kļūt par vietu, 
kur baznīca simboliski atrodas brīvā dabā. Un varbūt tieši šeit 
slēgtās laulības palīdzētu  atkal ar bērniem pildīt tukšos zvej
niekciemus – tad  kopīgiem spēkiem Lielirbē varētu pat uzcelt 
jaunu, pavisam īstu baznīcu. 

Vai dēls un meita kādreiz izlems par atgriešanos savu 
senču zemē, viņš pagaidām nav pārliecināts: tiem sava dzīve 
un darbs citā pusē.  Cerība uz mazbērniem, kuri savu spēciņu 
robežās opim labprāt palīdz viesu uzņemšanā, bet pagaidām 
viņi paši vēl uzraugāmi. 

Vēl viņam gribētos, lai cieminieku skaitu papildina tie pilsētu 
speciālisti, kas spēj strādāt attālināti: meža vidū un jūras tuvu
mā tādiem te ideāli apstākļi. Pirmās šāda radoša lidojuma bez
delīgas Jurim kaimiņos jau nolaidušās. Diemžēl, Lielirbē vēl visai 
vārgi notiek teritoriju labiekārtošana, ainavu veidošana, jo tas 
prasa lielu dabas un dzīves gudrību. Un milzu līdzekļus, ko tikai 
retais var atļauties. “Vecalkšnos” zina, cik pūļu vajag dīķīša izrak
šanai, cik – laivu piestātņu ierīkošanai,  atpūtas laukumu planē
šanai un pat sirsniņmāju uzstādīšanai mežā. Juris apgalvo, ka 
paldies par to saņem ne tikai no cilvēkiem, bet arī  no dabas. 

Tante Elizabete pie savas mājas, kuru no 
Lielirbes pārveda uz Ventspili. Juris ar bērniem Ģirtu un Elīni.

Pie 100 dolāru vērtā vagoniņa, ar kuru sākās atgriešanās Lielirbē.
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Kamēr lielākā daļa kristiešu pasaulē 
jau noslēguši savās baznīcās Ziemas-
svētku laiku, kas lielākoties beidzas 
līdz ar Zvaigznes dienu jeb Triju Ķēniņu 
dienu, tikmēr pēc vecā stila, kā savu 
kalendāru joprojām skaita pareizticīgo 
baznīca un gadskārtu tradīcijas ievēro 
slāvu tautas, viss vēl notiek. Pareizāk 
sakot, Ziemassvētki noslēdzas šajā 
nedēļā. Un šim laika periodam pēc Zie-
massvētkiem ir arī savs nosaukums.

D 
audzi ventspilnieki ir dzirdējuši 
tādu vārdu kā “Svjatki”. Tieši tā 
slāvu mēlē tiek apzīmēts laiks 
– divpadsmit dienas – starp 
pareizticīgo Ziemssvētkiem un 

Zvaigznes dienu. Svjatki iekļauj sevī gan 
kristīgās tradīcijas – labdarība, kalpošana 
baznīcām, psalmu dziedāšana, staigāšana 
pa mājām ar zvaigzni un Kristus slavinā
šana, gan senās slāvu tradīcijas – zīlēšana, 
pārģērbšanās vecās drēbēs un dzīvnieku 
maskās – ķekatas, ķekatnieku staigāšana 
no mājas uz māju, dziedot Ziemassvētku 
dziesmas. Tā šie svētki ar daudzajām tra
dīcijām ir saglabājušies līdz mūsdienām 
un tos īpaši kupli svin tieši Ventspilī.

Viens pasākums jau bija pagājušajās 
brīvdienās, bet šajās – svētku noslēgumā 
– gaidāmi vēl krāšņi un aizraujoši notiku
mi. Vispirms piektdien, 17. janvārī, plkst. 
18 Ventspils Kultūras centrā būs izjusts un 
spēcīgs slāvu garīgās mūzikas koncerts 
“Ziemassvētku zvani”, bet dienu vēlāk 
plkst.16, turpat Kultūras centrā, būs noslē
guma koncerts “Svjatočnie večorki”, kas 
būs īpaši krāšņs un ar visādām izdarībām. 
Turklāt ieeja visos pasākumos ir bez mak
sas! 

Svjatki!Ventspils. Rokoko laikmets XII
Viņi un mēs. Citi vai tie paši

AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 56 016,75 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 158 146,18 eiro.

Vairāku mēnešu garumā esam iepazinušies ar mūsu tālo priekšteču – 18. gadsimta ventspilnieku – dzīves dažādām jomām. Varbūt 
mazliet pārsteidzoši, taču jāatzīst, ka pašos pamatos tā neko daudz neatšķīrās no mūsdienām. Osta un ar to saistītās nozares tāpat 
kā tagad bija pilsētas labklājības pamatā, tāpēc apzinīgākie un tālredzīgākie Ventspils ļaudis, ciktāl tas bija viņu spēkos, cīnījās 
par izvedamo un ievedamo kravu apjoma palielināšanu, valsts likumu un noteikumu ievērošanu, pūlējās novērst korupciju un 
kopējā labuma aizplūšanu uz “privātām kabatām”.

Kā 
redzējām, šajā ziņā cīņa 
bija visai smaga un ļoti 
reti vainagojās panāku
miem. Uzmanīgāk iedzi
ļinoties pieejamajos tek

stos, gribot negribot jāsecina, ka tieši korup
tīvās darbības, ko ilgus gadus piekopa atse
višķi birģermeistari un rātskungi, negatīvi 
ietekmēja pilsētas ekonomisko labklājību 
un iedzīvotāju dzīves līmeni turpmākajos 
simts gados, pretēji Liepājai, kuras attīstība 
strauji gāja uz augšu un jau tolaik apsteidza 
Ventspili, neraugoties uz to, ka kaimiņpilsē
ta pilsētas tiesības ieguvusi 300 gadus vēlāk 
nekā Ventspils.

Ja runājam par pilsētas labiekārtošanu, 
tad šādas darbības pirmoreiz parādījās tieši 
18. gadsimtā. No mūsdienu viedokļa tālai
ka labiekārtošana līdzinās teju vai nullei, 
taču – visas lietas vērtē salīdzinot. Protams, 
Ventspilī nebija bruģētu ielu kā Rīgā, Jelgavā 
un Kuldīgā, taču pirmoreiz izveidots ūdens 
novadgrāvju tīkls, kas glāba pilsētu no dub
ļiem, regulāri notika Vidmes upītes tīrīšana 
un tiltu labošana. Par ielu apgaismojumu 
tumšajā laikā vēl nav ko runāt, taču pilsētā 
darbojās vairākas publiski pieejamas akas: 
Siena un malkas tirgus laukumā jeb “lau
kumā pie pilsētas vārtiem” (tagad centrālā 
autobusu pietura Kuldīgas ielā), Zirgu pasta 
laukuma malā (Užavas ielā) un Avotu akas 
laukumā. Pēdējā joprojām atrodas renovē
tais avotu akas namiņš; te gan jāpiezīmē, ka 
šo aku lietoja nevis pilsētas iedzīvotāji, bet 
gan “pils smiltāja” ciemā dzīvojošie latvie
ši. Laikam jau 18. gadsimta ventspilniekiem 
varam pateikties par vairākiem ielu nosauku
miem, kas zināmā mērā arī atspoguļo tālaika 
dzīvi. Savukārt par ēkām, ko esam mantoju
ši no 18. gadsimta ventspilniekiem, stāstīts 
iepriekšējos šī cikla rakstos.

Varbūt lasītājs teiks: pag, bet rokoko laik
meta Ventspils pilsoņi un iedzīvotāji pama
tā bija vācieši... tad kas gan mums kopīgs ar 
viņiem? Vai var šos ļaudis uzskatīt par mūsu 
priekštečiem?

Atbilde, protams, nav viennozīmīga. Tik 
tiešām, 17. un 18. gadsimtā par pilntiesī
gu Vindavas pilsoni varēja kļūt tikai tie, kuri 
dokumentāli pierādīja savu vācisko izcelsmi. 

Bet! Neviens īsti nezina, kā veidojās sākot
nējais pilsoņu kopums Ventspils (Wyndo, 
Window, Windau) pilsētas tapšanas laikā 
un pirmajos pastāvēšanas gadsimtos, resp., 
Livonijas ordeņvalsts periodā. Maz ticams, ka 
visi no vācu zemēm iebraukušie “pionieri” 
atveda sev līdzi sievas. Līdz ar to atbraucē
ji varēja dibināt ģimenes, tikai precot kuršu 
meitas. Tas būtu viens aspekts. Otrs – jaun
dibinātās pilsētas apkārtnē dzīvojošo kuršu 
vidū bija pietiekami daudz turīgu ļaužu, kas 
jau izsenis būvēja kuģus un tirgojās ar “aizjū
ras zemēm”, – viņu pārtapšana pilsētniekos 
izskatās pēc gluži dabiskas norises. Turpmāko 
politisko pārmaiņu laikā šī zemes pamatie
dzīvotāju daļa varēja pārvācoties un jau pēc 
trim paaudzēm savu īsto izcelsmi aizmirst. Tā 
ka 18. gadsimta Ventspils ilgiedzīvotāju vidū 
varēja būt ne viens vien kuršu pēctecis. Pēc 
tam, kad Kurzeme tika inkorporēta Krievijas 
impērijā, pilsonības “smalkajā sietā” pavērās 
caurumi, kas ļāva tajā iekļūt arī latviešiem, 
piemēram kuģubūvētājam Jānim Indriķim 
Ergantam un kalējam Jānim Pelzeniekam. Arī 
ebreji varēja kļūt par pilsoņiem. Pēc ziņām, 

kas atrodamas baltvācu vēsturnieka Ēriha 
Zeiberliha apkopotajā Ventspils pilsētas pilso
ņu un iedzīvotāju sarakstā (Erich Seuberlich; 
“Buerger und Einwohner der Stadt Windau 
in Kurland”), 1855. gadā pilsoņtiesības iegu
vuši ebreju tirgotāji Frīdlenders, Lazersons, 
Hiršbergs un Vulfsons. Diviem no viņiem 
varam pateikties par lieliskām ēkām, kas 
joprojām rotā mūsu pilsētu; Frīdlenders (vai 
viņa dēls) uzcēla namu Kuldīgas ielā 19 (bla
kus “Drogām”), Vulfsonu dzimtas pārstāvis 
19./20. gs. mijā lika būvēt vareno vairākdzī
vokļu māju Pils un Kuģinieku ielas stūrī.

19. gadsimta otrā puse bija laiks, kad 
Ventspilī ieplūda aizvien vairāk latviešu, tur
klāt daudzi no viņiem kļuva turīgi un ievēro
jami. Te kā viens no spilgtākajiem piemēriem 
ir Teodora Antmaņa dzimta, kas arī atstā
ja pilsētas mantojumā savu namu Kuldīgas 
ielā 17. Lai gan Ventspilī joprojām pastāvē
ja visai norobežotā “vācu puse” un “latviešu 
puse”, jauktās laulības nebija retums. Līdz ar 
to prāva daļa (it kā) etnisko vāciešu vairākos 
gadu desmitos zināmā mērā pārlatviskojās. 
Starp citu, līdzīgas norises vērojamas arī lau

kos. Piemēram, 
Zlēkās 19. 
gs. vidū vai
rāki vācu un 
poļu amatnieki 
ieprecējās lat
viešu zemnieku 
ģimenēs, daži 
kļuva par saim
niekiem, kuru 
mazbērni jau 
bija pilnīgi pār
latviskojušies, 
bet par vācisko 
izcelsmi liecinā
ja tikai uzvārdi.

Šis process 
īpaši uzņēma 
apg r iez ienus 
jau pēc Latvijas 
brīvvalsts nodi
bināšanās; liecī
ba tam ir Valsts 
Ventspils vidus
skolas audzēk
ņu nacionālais 
sastāvs, kur bla
kus latviešiem, 
ebrejiem un 

krieviem ir prāvs skaits vācu jauniešu, lai 
gan pirmās republikas laikā Ventspilī bija arī 
nacionālo minoritāšu, toskait vācu, vidējā 
līmeņa mācību iestādes. 

Un tā – cik daudz mūsdienu ventspilnie
ku varētu būt 17.–19. gs. šeit dzīvojušo vācu 
tautības pilsoņu pēcteči? Lai to noskaidrotu, 
kā saka, tuvu 100%, jāmeklē baznīcas grā
matās. Tas ir ilgs, piņķerīgs, milzu pacietī
bu un gotiskās rakstības zināšanas prasošs 
darbs, taču dzimtas koku pētniecības intere
sentiem noteikti atmaksāsies. Pārējiem varbūt 
noderēs uzskaitījums, kurā apkopoti augstāk
minētajā Zeiberliha pilsoņu un iedzīvotāju 
sarakstā visbiežāk (resp., vairākās paaudzēs) 
minētie uzvārdi: Andersons, Bērents, Bēms, 
Brauns, Brendels, Cinovskis, Cimmermanis, 
Dāvids, Didrihsons, Ekmanis, Egerts, Fišers, 
Freijs, Gorbants, Hāns, Hofmanis, Īle, Kēlers, 
Krauze, Krīgers, Neimanis, Otto, Reiters, 
Rihters, Rozenbergs, Savickis, Šablovskis, 
Šmits, Šneiders, Šrēders, Šulcs, Švarcs, Tīls, 
Tīdemanis, Vēgners, Veselis, Vulfs. Interesanti, 
ka šodien vairums minēto tiek uzskatīti par tīri 
latviskiem uzvārdiem, kaut patiesībā visiem ir 
vāciska izcelsme un nozīme.

Ja nu jums, lasītāji, pasē rakstīts kāds no 
šiem uzvārdiem un jūs skaidri zināt, ka jūsu 
vecāki vai vecvecāki nav ienācēji Ventspilī, 
ļoti iespējams, ka esat pirms 100, 200 vai 
pat senāk šeit dzīvojušo birģeru tiešie pēc
teči. Un, ja jūsu uzvārds ir Dāvids, būtu vērts 
noskaidrot, vai jūsu tālais sencis nav viens no 
cildenākajiem, godīgākajiem un atbildīgāka
jiem 18. gadsimta Ventspils vīriem – tirgotā
ju eltermanis Johans Frīdrihs Dāvids, cilvēks, 
kuram pilsētas labums un labklājība visos 
viņa darbības gados bija pirmajā vietā.

Tādas ir mūsu saites, tāda ir mūsu vēsture, 
kuras 18. gadsimta annālēs ieskatījāmies ar 
vairāku dokumentu, bet visvairāk ar Latvijas 
Valsts vēstures arhīva speciālistes Valdas 
Kvaskovas no vācu valodas tulkoto Ventspils 
rātes un tirgotāju ģildes protokolu palīdzību. 
Līdz ar to šis stāsts ir galā. Taču tam, protams, 
sekos citi. 

Ventspils Tirgus laukums no baznīcas torņa. Lai gan fotogrāfija uzņemta 20. gadsimta sākumā, 
laukums izskatās praktiski tāds pats, kāds tas bija 18. gadsimtā.
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AUNS
Virzi enerģiju mērķa sasniegšanai, ir labas iespējas izcelties 
darbā un parādīt, uz ko esi spējīgs. Sekmēsies lietišķas saru

nas, taču, ja darīšanas iestādēs, tad gan labi sagatavojies. Sirdī roman
tiskas noskaņas, kas aicina uz burvīgu lidojumu. Neapspried privāto dzīvi 
ar citiem.

VĒRSIS
Interese par garīgām, filozofiskām un ezoteriskām tēmām. 
Pavērsies jauns redzējums uz ierastām situācijām. Darbā 

radoša iedvesma un jaunas, interesantas, negaidītas iespējas. Piemērots 
brīdis savu ideju prezentācijai un domubiedru atrašanai. Brīvdienās laiks 
jautrai ballītei.

DVĪŅI
Ja jūti, ka privātā dzīve iegājusi rutīnā, tad padomā, kā to 
atsvaidzināt, padarīt interesantāku un piešķilt jaunas dzirks

tis. Notikumu attīstībā lielā mērā atkarīga no tā, kā tu pats rīkosies. 
Profesionālajā jomā vajadzētu mērķēt karjeras virzienā. Sekmēsies 
nokārtot lietišķos jautājumus iestādēs vai bankās.

VĒZIS
Vajadzētu vairāk laika veltīt savai otrajai pusītei, kopā būs 
mīļi un interesanti. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās 

sabiedrisko aktivitāšu laikā. Izejot cilvēkos, ir labas iespējas iegūt jaunus 
darījumu partnerus. Sekmīgs laiks sakariem ar ārzemēm un mācībām. 
Jaunas zināšanas noderēs.

LAUVA
Jo ražīgāk strādāsi, jo vairāk nopelnīsi. Ienākumu pavairoša
nas iespējas saistās ar jauniem darba izaicinājumiem. Ir vērts 

mainīt darbu, mērķēt augstāk pa karjeras kāpnēm vai pievērsties biz
nesam. Privātajā dzīvē iespējami strīdi. Neņem tuvu pie sirds, neuzmet 
lūpu, bet uzklausi mīļoto.

JAUNAVA
Nedēļas nogali velti mājas darbiem, taču par iecerēm apsprie
dies ar ģimeni. Ja sāksi vērienīgus pārkārtojumus pats uz savu 

roku, var rasties nesaskaņas. Patīkami notikumi iespējami sirdslietās. 
Brīvajiem ļaudīm iepazīšanās un kaislības. Profesionālajā jomā jauni, 
noderīgi kontakti un darījumi.

SVARI
Nedēļas nogali vajadzētu veltīt mājas dzīvei. Vislabākā atpūta 
no straujā dienu ritma būs mierīgā un ģimeniskā atmosfērā. 

Ar savu otro pusīti sapratīsies teju vai no pusvārda. Jaunajā darba nedē
ļā nāksies strādāt ar pilnu atdevi. Esi uzmanīgs naudas lietās un sargies 
no negodīgiem cilvēkiem. 

SKORPIONS
Mācies un pilnveidojies. Īstais brīdis, lai paplašinātu redzeslo
ku un uzlabotu profesionālās iemaņas. Tevi gaida jaunas, inte

resantas iespējas. Pienācis laiks mainīt darbu vai specialitāti. Rīkojies ļoti 
apdomīgi ar finansēm, jo var rasties nepārdomātu pirkumu vilinājums. 
Sirds aicinās uz tālām zemēm.

STRĒLNIEKS
Nežēlo līdzekļus izglītībai. Ir vērts pieteikties kursos, sākt 
apgūt kādu svešvalodu vai amatu prasmes. Šī nauda nebūs 

iztērēta velti.Tikai jāsargās izšķiest enerģiju nelietderīgi. Lai arī pie kā 
tu ķertos, izanalizē situāciju. Tajā pat laikā var pavērties lieliskas peļņas 
iespējas un rasties jauni darījumu partneri.

MEŽĀZIS
Diezgan daudz domāsi par attiecībām un mēģināsi iedzi
ļināties. Ja kaut kas uz sirds, noteikti izrunājies ar mīļo

to. Brīvajiem ļaudīm dzīvē romantika var ienākt caur ārzemju tēmu. 
Profesionālajā jomā izaugsmes un jaunu plānu laiks. Tikai uzmanies no 
skauģiem un nelabvēļiem. Neatklāj savas idejas visiem.

ŪDENSVĪRS
Vēlēsies kādu laiku pabūt vienatnē, pārdomāt svarīgo, bet 
dzīve griezīsies kā ritenī. Cilvēki aicinās uz pasākumiem un 

mēģinās iesaistīt sabiedriskās aktivitātēs. Nešķied laiku tukšās izklaidēs. 
Galvā rosīsies idejas par finanšu situācijas uzlabošanu. Jāķeras pie jau
niem darbiem.

ZIVIS
Nāc klajā ar jaunām idejām un meklē tām atbalstītājus. Var 
izdoties satikt īstos cilvēkus, kas palīdzēs realizēt ienesīgus 

projektus. Izstarosi šarmu, un tas būs tavs trumpis, kārtojot lietišķus 
darījumus. Brīvajiem ļaudīm iespējams aizraujošs romāns un piedzīvo
jumi sirdslietās.
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Sieva – tā ir laime, kas ar gadu 
kļūst pilnīgāka un pilnīgāka…

Puisis sūdzas seksologam:
 Dakter,  visas manas drau
dzenes apgalvo, ka es gultā 
nekam nederot. Nesaprotu, 
kā gan viņas 15 sekunžu laikā 
to vispār var novērtēt?!

Sievietes ir pārliecinātas, ka ja 
viņas kaķis vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir uzma
nības trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka ja 
viņas suns vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir uzma
nības trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka ja cita 
sieviete vazājas apkārt, kur neva
jag, tad tam pamatā ir uzmanības 
trūkums mājās. 
Sievietes ir pārliecinātas, ka 
ja vīrietis vazājas apkārt, kur 
nevajag, tad tam pamatā ir 
fakts, ka visi vīrieši ir cūkas.

Sarunājas divi draugi.
 Vai tu varētu apprecēt mei
teni tikai naudas dēļ?
 Nē, bet ja labi padomā, nebū
tu labi, ka viņa paliktu vecmeitās 
tikai tādēļ vien, ka viņai ir nauda…

Dēls ieskrien istabā un saka tētim: 
“Tēti, tēti, es tikko atradu alu”! 
Tētis – satraukts: “Nopietni? Pilnu?” 
Dēls:” Nē, tēt – kurmja”.

 Būtu zinājusi, ka tu esi tāds 
nabags, es ar tevi nemū
žam neprecētos!
 Kad teicu: “Tu esi viss, kas 
man ir”, vai tiešām tu domā
ji, ka esmu romantiķis?!

Vīrietis atnācis uz darbu, bet zem 
acs milzīgs zilums. Draugi prasa, 
kas tad šim noticis. 

 Eh, sieva iesita... 
 Par ko tad tā? 
 Es viņu uzrunāju uz “tu”. 
 Nevar būt! Vai tad par tādām lie
tām pa seju sit? 
 Nu kā, guļam mēs gultā. Pēkšņi 
viņa saka: “Mums tik sen sekss 
nav bijis”. Bet es automātiski atbil
du: “Nevis mums, bet tev!”

Es ļoti rūpīgi sekoju līdzi savai 
figūrai. Bet līdzko es novēr
šos, tā viņa tūlīt sāk ēst!

Jauns vīrietis ezera malā novēro trīs 
večiņas, kuras peldas. Jaunākā no 
omītēm aši pārpeld no viena kras
ta līdz otram un atpakaļ. Vidējā 
no viņām to pašu gabalu pieveic 
2 reizes, un vecākā nopeld 3 rei
zes. Vīrietis, apbrīnas pilns uzrunā 
dāmas: “Tas ir neticami! Jūsu gados 
tik sportiskām būt. Kā jums tas 
izdodas?”  
Pirmā atbild 70 gadīgā: Es jaunī
bā biju republikas čempione pel
dēšanā.  
80 gadīgā stāsta: Es kādreiz biju 
Eiropas meistare peldēšanā.  
Tad ierunājas 90 gadīgā: Es savos 
labākajos gados strādāju par mei
teni pēc izsaukuma Venēcijā ...

 Klau, tas krēms, ko tava sieva 
pērk aptiekā ir sejai? 
 Nē, tas ir līdzeklis pret grūtnie
cību. 
 Kā tā? 
 Pēc tam, kad viņa to uz sejas 
uzziež, man bail viņai klāt pienākt!

Sieva sūdzas draudzenei: 
 Iedomājies, vakar savam vīram 
prasīju 200 eiro skaistumkop
šanas salonam, bet viņš, draņ
ķis tāds, manī tā ciešāk paska
tījās un iedeva piecsimt!

Vakars. Ledusskapī stāv šķī

vītis ar kūku. Blakus nolik
ta zīmīte: kūku ēst nedrīkst!
Rīts. Ledusskapī stāv šķīvī
tis bez kūkas. Līdzās atro
das zīmīte: Ies nu visādas 
kūkas vēl mani dzīvot mācīt!

Ģimenes dialogs: 
 Dārgā, kur mums stāv tēja? 
 Ak jel, cik gan tu vari būt bezpalī
dzīgs un infantils. Tēja ir aptieciņā, 
kafijas kārbā ar uzrakstu “Cukurs”!

Sēņotājs mežā nomaldījies, diena 
iet uz beigām, bet ceļu laukā no 
meža neatrast. Viņš sāk cik spēka 
kliegt:  Palīgāāā !!! Palīgāāā!!!  
No krūmiem iznāk lācis un prasa:  
 Klausies, vīrs, ko tu te bļausties?  
Vīrs:  Esmu apmaldījies, kliedzu, 
saucu, cerēju, ka mani kāds sadzir
dēs.  
Lācis:   Nu, es sadzirdēju...  
Tev vieglāk palika?

Ja tu palīdzi noziedzniekam pirms 
nozieguma izdarīšanas un tā laikā, 
tad tu esi līdzdalībnieks. Ja tu palī
dzi pēc izdarīšanas, tad – advokāts.

Satiekas divi draugi:  
 Kā sagaidīji Jauno gadu? Bija jaut
ri?  
 Nezinu, bildes vēl nees
mu redzējis...

Viena draudzene zvana otrai: 
Klausies, mans vīrs šodien pavi
sam aptracis! Izmētāja trau
kus virtuvē, jo vakariņas nebi
ja gatavas. Uzkliedza man, nola
māja bērnus un pateica, ka ies 
pie palaistuvēm. Vai nav gadī
jumā pie tevis ieskrējis?
 
Ja jūs vēlaties savdabīgu frizū
ru, izteiksmīgas, lielas acis un 
pasakaini gludu sejas ādu... 
uzvelciet gāzmasku!

NO VENTSPILNIEKU VĒSTULĒM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Vai patiešām nav iespējams izmainīt to sistēmu, ka visi ielās savāktie dzērāji policijai tagad jānogādā uz slim
nīcu? Šī jaunā kārtība ir absurda. 

ATBILD VENTSPILS PILSĒTAS PAŠVALDĪBAS POLICIJA:

2019. gada 10. aprīlī stājās spēkā grozījumi “Likumā par policiju”, kas nosaka policijas darbinieka tiesības – 
nogādāt atskurbtuvē, ārstniecības iestādē vai mājoklī personas, kuras ir stiprā alkohola reibumā un zaudējušas 
spēju patstāvīgi pārvietoties. Policija cilvēku mājoklī faktiski var nogādāt tikai gadījumā, ja viņš to vēlas un var 
nosaukt mājvietas adresi. Pašvaldības policija nesniedz atskurbšanas pakalpojumus. Ja persona atrodas bezpa
līdzīgā stāvoklī, policijas darbinieki uz notikuma vietu nepieciešamības gadījumā izsauc Neatliekamās medicī
niskās palīdzības dienestu.



ОВЕН
Направьте энергию на достижение целей, хорошие возмож-
ности выделиться на работе и показать, на что вы способны. 
Будут успешными деловые переговоры, но, если вас ожида-

ет обращение в учреждения, стоит хорошо подготовиться. В сердце – 
романтический настрой, стремление к полету. Не стоит обсуждать лич-
ную жизнь с посторонними. 

ТЕЛЕЦ
Вас заинтересуют философские и эзотерические темы. 
Вы сможете иначе посмотреть на привычные ситуации. На 

работе – творческое вдохновение и новые, интересные, неожиданные 
возможности. Подходящий момент для презентации своих идей и поиска 
единомышленников. В выходные – самое время для веселой вечеринки. 

БЛИЗНЕЦЫ
Если вы чувствуете, что личная жизнь оказалась во власти 
рутины, то подумайте, как ее освежить, сделать более инте-

ресной и придать ей новые краски. Развитие событий в значительной 
мере зависит от того, как вы сами будете действовать. В профессио-
нальной сфере следует двигаться в направлении развития карьеры. 
Успешным будет решение вопросов в учреждениях и банках. 

РАК
Следует больше времени уделять своей второй половинке, 
вместе вам будет интересно и тепло. У свободных предста-

вителей знака возможно знакомство во время общественных мероприя-
тий. Велика вероятность найти деловых партнеров. Успешное время для 
установления зарубежных связей и учебы. Вам пригодятся новые знания. 

ЛЕВ
Чем больше вы будете работать, тем больше заработаете. 
Возможность увеличить доход зависит от того, как вы справи-

тесь с новыми вызовами на работе. Стоит поменять работу, стремиться 
подняться выше по карьерной лестнице или заняться бизнесом. В лич-
ной жизни возможны ссоры. Не принимайте все близко к сердцу, не оби-
жайтесь, лучше выслушайте любимого человека. 

ДЕВА
Выходные лучше посвятить домашним делам, однако важно 
обсудить свои планы с семьей. Если вы начнете грандиозную 

перестановку лишь по собственному усмотрению, скандала не избе-
жать. Приятные события вас ожидают в делах сердечных. У свободных 
представителей знака – знакомства и страсть. В профессиональной 
сфере – новые, полезные контакты и сделки. 

ВЕСЫ
Выходные стоит посвятить домашним делам. Лучше всего 
отдохнуть в спокойной, семейной атмосфере. Со своей вто-

рой половинкой вы будете понимать друг друга с полуслова. На новой 
рабочей неделе придется работать с полной отдачей. Будьте осторожны 
с финансами и берегитесь нечестных людей. 

СКОРПИОН
Учитесь и совершенствуйтесь. Подходящее время, чтобы рас-
ширять кругозор и улучшать профессиональные навыки. Вас 

ждут новые, интересные возможности. Пришло время сменить работу 
или специальность. Действуйте взвешенно, будьте аккуратны с финан-
сами, может возникнуть желание совершить необдуманную покупку. 
Душа будет стремиться в дальние края. 

СТРЕЛЕЦ
Не жалейте средств на образование. Стоит записаться на 
курсы, начать изучать иностранный язык или новое ремесло. 

Эти деньги не будут потрачены напрасно. Но остерегайтесь ненужной 
траты энергии. Чем бы вы ни занимались, стоит проанализировать ситу-
ацию. Могут появиться прекрасные возможности заработать, не исклю-
чено, что появятся новые деловые партнеры. 

КОЗЕРОГ
Вы достаточно много будете размышлять об отношениях. Если 
вас что-то беспокоит, нужно поговорить с любимым человеком 

по душам. У свободных представителей знака романтичную нотку в жизнь 
могут привнести зарубежные знакомства. В профессиональной сфере – 
время роста и новых планов. Однако берегитесь завистников и недобро-
желателей. Не рассказывайте о своих идеях посторонним. 

ВОДОЛЕЙ
Вы захотите какое-то время побыть в одиночестве, подумать 
о важном, но жизнь будет идти своим чередом. Люди будут 

приглашать вас на мероприятия и попытаются вовлечь вас в обществен-
ную жизнь. Не тратьте время попусту. Вас посетят мысли об улучшении 
финансовой ситуации. Принимайтесь за новые дела. 

РЫБЫ
Поделитесь своими идеями и ищите единомышленников. 
Возможно, вам удастся встретить именно тех людей, кото-

рые помогут реализовать прибыльные проекты. Вы будете излучать 
шарм, и это станет вашим козырем в деловых переговорах. У свободных 
представителей знака возможен увлекательный роман и приключения.
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Две подруги. Одна – другой: 
- Была в кафе на вечеринке и там познакомилась с 
мужчиной. На шее цепь с палец, кошелёк – не поднять! 
- А в штанах, как? 
- Нууу... то же самое. С палец и не поднять...

Встречаются два мужика... 
В 1845 году: 
- Я вчера кабана завалил на охоте... 
В 1952 году: 
- Я вчера починил крышу своего дома... 
В 2020 году: 
- Я вчера ноги побрил...

Муж возвращается из командировки домой на день 
раньше. Ногой распахивает входную дверь, забега-
ет в комнату – там никого. Забегает в ванную – нико-
го. Заглядывает в шифоньер – и там никого. Тогда муж 
идет на кухню, садится за стол, наливает стакан водки 
и говорит жене: 
- Да-а-а, стареешь ты, Нинка...

Жена гневно говорит мужу: 
- Не, ну пьяный домой пришёл – это ладно... А почему 
у тебя спина-то поцарапана, а?! 
- Люся, ты не поверишь... Идти не мог... Орёл принёс...

Маразм – это когда жена спрятала от меня бутылку 
водки, и потом сама не может ее найти. 
Сарказм – это когда я смотрю на нее и улыба-
юсь, потому что уже давно нашел ее и выпил.

- Я и не представлял, что ты такая замечательная жен-
щина! 
- Спросил бы меня, я бы тебе сказала.

Пациент суёт врачу купюру, и говорит: 
- Огромное вам спасибо, доктор! 
Доктор, косясь на купюру: 
- Не преувеличивайте, не такое уж огромное...

В моей семье все радуются несъедобным предметам 
в еде: 
Я – игрушкам в киндере. 
Мама – предсказаниям в печенье. 
Батя – напильнику в хлебе.

Мужик нашел бутылку, выпустил джинна и спрашива-
ет его: 
- Ты кто? 
- Джинн, хозяин! 
- И ты что же, все можешь? 
- Да, хозяин. 

- Тогда сделай мне загранпаспорт. 
- Сто баксов, хозяин.

- Алло, это секс по телефону? 
- Нет, это полиция. 
- 100 баксов за 5 минут. 
- Я медленно снимаю с себя китель...

Официант, что вы порекомендуете к вашему фирмен-
ному блюду, сухое или полусухое? 
- Вы с дамой? 
- Разумеется... 
- Эта, которая сейчас пошла танцевать? 
- Ну, да... 
- Закажите водки...!

Мужики после нескольких славных партий в покер отпра-
вились на охоту. По пьяной лавочке один мужик подстре-
лил другого. На суде судья спрашивает подсудимого: 
- Как вы могли стрелять, когда потерпевший кричал, 
что он не дикий кабан? 
- Я думал, что он опять блефует.

Сын собирается вечером уходить и берет с собой 
фонарик. Отец спрашивает: 
- Ты куда? 
- На свидание 
- Я в твои годы без фонарика обходился 
- Ну и посмотри что ты выбрал!

- Вы в нетрезвом состоянии совершили наем на чело-
века, сбили женщину! 
- Товарищ капитан, а в трезвом виде я бы и 
не смог, честное слово, все-таки жена!

Уставший от воров хозяин дачи повесил на дверях 
записку: 
«Внутри одно поломанное старье!» 
При очередном посещении дачи он увидел приписку: 
«Все унесли на ремонт!»

На ступеньках церкви, где вот-вот начнется цере-
мония венчания, мать невесты подходит к жени-
ху, обнимает его и говорит: – Отныне ты имеешь 
во мне не только тещу, но и друга... Минуту спу-
стя к жениху подходит отец невесты и шепчет ему 
на ухо: – С таким «другом» и врагов не надо!
 
- Вы не поверите: я уже двадцать лет замужем, но по 
прежнему 
люблю только одного мужчину! 
- Повезло вашему мужу! 
- При чем здесь муж? Он его даже не знает.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЕМ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Неужели действительно нельзя изменить эту систему, когда всех подобранных на улице пьяниц полиция теперь 
должна доставлять в больницу? Этот новый порядок абсурден.   

ОТВЕЧАЕТ ПОЛИЦИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА:
10 апреля 2019 года вступили в силу изменения в законе «О полиции», которые устанавливают права сотрудни-
ков полиции – доставлять в вытрезвитель, лечебное заведение или по месту жительства лиц, которые находятся в 
сильном алкогольном опьянении или утратили возможность самостоятельно передвигаться.  Полиция фактически 
может доставить человека домой только в том случае, если он этого хочет и может назвать адрес места житель-
ства. Полиция самоуправления не предоставляет услуг вытрезвителя. Если лицо находится в беспомощном состо-
янии, то сотрудники полиции в случае необходимости вызывают на место происшествия Службу неотложной меди-
цинской помощи.
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земле «Вецалкшни» в Лиелирбе, принадлежащей поколени-
ям предков и возвращенной после оккупации, современный 
жилой дом, большой ангар для приёма гостей-отдыхающих и 
предлагает для их удобства эластичную аренду лодок каноэ 
и многообразные возможности релаксации.    

СПАС ИЗ ЗАПРЕТНОЙ ЗОНЫ 
Во дворе «Вецалкшни» над построенной в своё время 

Юрисом лодкой развевается зелёно-бело-синий флаг ливов, 
на борту лодок порядковые номера тоже на ливском языке. 
И во дворе, на песчаном побережье, по-прежнему растёт 
столетний дуб, который его предки, когда сажали, называли 
мягко и ласково на родном языке “tām”. Так как в Иракиле 
(Лиелирбе, Дижирбе) в то время был один из самых больших 
прибрежных ливских посёлков, где было около восьмидеся-
ти пяти рыбацких и крестьянских дворов. Один из них, на так 
называемой «сухопутной стороне» берега реки Ирбе, назы-
вался «Алкшни», и ему, по рассказам, принадлежала самая 
плодородная земля посёлка.  Позднее от «Алкшни» отде-
лились «Яуналкшни», где и хозяйствовала сестра бабуш-
ки Юриса Элизабете. Её муж был выслан и умер в Сибири, 
а одинокая вдова отписала дом матери Юриса Мелании. 
У построенного незадолго до войны дома в Лиелирбе был 
короткий век – отцу Юриса Арнису удалось перевезти его из 
занятой советскими войсками «запретной зоны» в Вентспилс.  
Перестроенный в двухэтажный дом он по-прежнему стоит на 
улице Аугуста в Галиньциемсе, что свидетельствует о каче-
стве строительных брёвен, срубленных в нужный момент.   

В СМУТНЫЕ ВРЕМЕНА ГРЕБЛИ ЗА ДОСТАТКОМ 
«Родители и моя семья уже хорошо освоились в 

Вентспилсе, когда начала рушиться советская система, 
было приватизировано и разворовано когда-то богатое и пре-
стижное мое место работы – рыболовецкий колхоз «Красный 
маяк», где я работал электриком – зарядчиком аккумуля-
торов. Мне удалось за паи приватизировать автомашину 
«Нива», которая единственная потом могла выдержать езду 
по ужасной грунтовой дороге в Лиелирбе: купленные позд-
нее «москвич» и «жигуль», а еще позднее даже джип на ней 
превращались в хлам.  Это трудно себе даже представить, 
когда теперь едешь по гладкой асфальтированной дороге», – 
Юрис улыбается и говорит, что это было не самым сложным, 
когда они пытались укорениться в оставшемся без постоян-
ных жителей посёлке, где хозяйничали вандалы.   

«С приходом дикого капитализма, ещё в самом расцвете 
сил, я остался без работы. С характерным для меня прагма-
тизмом я взвесил возможность начать бизнес, в том числе на 
родной стороне, так как охваченные ливским патриотизмом 
многие принадлежащие к этой народности рвались заселять 
и оживить освобожденное от советских военных побережье. 
В воздухе витала основанная на слухах надежда, что новое 
государство поможет им в этом смысле как с оформлением 
документов, так и материально», –  Юрис вспоминает, что 
он на это «не купился», пытался «грести» к достатку сво-
ими силами, ему в этом помогали жена Лига и подросший 
сын Гиртс. 

СТО ДОЛЛАРОВ НА «СЕМЕННУЮ ДОЛЮ» 
«Мой энтузиазм совпал с ностальгической сентименталь-

ностью тёти Элизабете: она жила у нас, в доме, перевезён-
ном из Лиелирбе в Вентспилс, и от всего сердца надеялась, 
что родной посёлок снова возродится.  Для начала мама 
дала мне «семенную долю», как-то скопленные сто долла-
ров, что в то время было большими деньгами. На них я купил 
подержанный строительный вагончик для инструментов и 
временного ночлега, который как историческая ценность 
сохранён до сих пор», – Юрис позволяет заглянуть в истоки 
хозяйственной деятельности, а заодно и  раскрывает, что с 
прибрежными посёлками вместе с младшим братом Улдисом 
познакомился ещё в детстве, когда военные его родителям 
позволяли по особым пропускам посещать могилы предков в 
Лиелирбе или погостить у родственницы Элизабете, которая 
после сноса дома «Яуналкшни» какое-то время оставалась 

Гребёт сам и побуждает других 

в молельном доме местной баптистской общины, в комнатах, 
предусмотренных для пастора. Этот молельный дом десять 
лет назад был перевезён в Вентспилсский приморский музей 
под открытым небом, и Юрис шутит, что он мог бы в нём под-
рабатывать экспонатом. Потому что летом, когда пастушок 
коров бывал у тёти, и он там жил.    

ПО-ПРЕЖНЕМУ ЕДИНСТВЕННЫЙ ПОСТОЯННЫЙ                                                                       
«Вначале я приехал в Лиелирбе с мыслью – рубить на 

побережье и дальше государственные и частные леса, зани-
маться столярничеством, так как одновременно с приватиза-
цией спрос на лесозаготовки и древесину казался несконча-
емым.  Сначала всё шло довольно хорошо, вместе с сыном 
мы доставали лесозаготовительную технику и оборудование 
для столярничества, которое установили в брошенных совет-
скими военными зданиях здесь же, в «Олмани». К сожале-
нию, вскоре за заказы пришлось бороться с крупными фир-
мами, так как возвращение бывших жителей прибрежных 
рыбацких посёлков на родину предков в предусмотренном 
темпе не происходило”, –  в качестве примера Юрис называ-
ет Лиелирбе, где он (в течение тридцати лет после возвраще-
ния собственности!) единственный постоянный житель. Да и 
стабильных дачников здесь на пальцах можно пересчитать, и 
в других старых рыбацких посёлках картина похожая. 

«Скопленных в годы лесоразработок скудных финансов 
хватило на то, чтобы позволить себе купить несколько сво-
бодных земельных собственностей, построить жилой дом 
с экологическим тепловым насосом, привести в порядок 
инфраструктуру для приёма туристов, так как пока это кажет-
ся единственным, у чего могут быть возможности роста”, – 
Юрис смеётся и добавляет, что «артерия его экономического 
выживания» иногда богата жемчугом, ежегодно обманчиво 
меняющая русло река Ирбе привлекательна своим уловом.  

«Я предлагаю отвезти свои лодки каноэ на озеро Усмас 
или какое-нибудь ближайшее место, предоставляя туристам 
возможность доплыть до моря по Энгуре, Ринду, Стенде 
и Ирбе. По завершению путешествия в конечном пункте в 
«Вецалкшни» релаксирующее мероприятие отдыха на бере-
гу моря или реки, ночлег в палатках, на зелёной травке или 
в комнатках на втором этаже построенного ангара, в кото-
рых перед началом нового сезона проводятся отделочные 
и покрасочные работы», – последнее Юрис отмечает как 
нововведение.     

«Сервис здесь до сих пор был и в дальнейшем останется 
довольно обычным, простым, но прогнозируемым. Как и мой 
характер”, – Юрис смеётся в белёсые усы и признаёт – не 
для получения огромной прибыли он пытается предложить 
водным туристам и путешественникам свои услуги.  

«Всю жизнь я старался держать себя в физической и 
душевной кондиции, и забота о гостях не позволяет распу-
скаться.  К тому же за туристические услуги я получаю и 
моральное удовлетворение, и небольшое вознаграждение. 

Как для пенсионера для меня важны оба фактора», –  пред-
приниматель приоткрывает золотую каёмочку своей рабо-
ты, а её проржавевшую часть оставляет на постепенное 
осыпание.    

ОТКРЫТ ДЛЯ ТИШИНЫ И БЕСЕДЫ
«Если условия погоды этим летом будут хоть немного при-

емлемыми для водного туризма, возможно, в доходах-рас-
ходах выйду на ноль», – предполагает хозяин «Вецалкшни».  
И перечисляет, сколько и куда ещё необходимо вложить, 
чтобы своя семья и гости чувствовали себя здесь комфор-
тно и одновременно могли наслаждаться пребыванием на не 
слишком причёсанной природе.   

«Я могу заработать и на саморекламе, так как круг посто-
янных клиентов уже достаточно стабильный», – приходит 
к выводу приятный в общении мужчина. «По характеру я и 
довольно открытый человек, мне нравится принимать гостей 
и разговаривать с ними.  Я не навязываюсь, но если тури-
сты интересуются, то кроме бытовых удобств у костра могу 
предложить и весёлые, и серьёзные, а порой даже траги-
ческие рассказы о прибрежной природе и недавней исто-
рии, какие нельзя прочесть ни в одной газете или книге», –  
Юрис допускает, что для многих, кому уже надоел интернет 
и ТВ, сегодня симпатичным может показаться именно такой 
прямой обмен местной информацией, какую бессмыслен-
но искать в стандартных, причёсанных средствах массовой 
информации.  

В дополнении к своим навыкам хозяйствования в сельской 
среде, он обладает знаниями и навыками в области охоты, 
рыбной ловли и кулинарии, сборе и брожении сока, в памя-
ти рассказы обо всем, что можно встретить на его собствен-
ности, вплоть до каждого заросшего ручейка.  В качестве 
дополнительных обязанностей, а иногда и работы по душе, 
которая приносит и небольшой доход, он еще и убирает 
мусор на морском побережье, оставленный туристами, о чем 
заключает договора с государственной и местной властью.  

НЕ ЗАБЫВАТЬ БЛАГОСЛОВЕННУЮ БОГОМ ЗЕМЛЮ 
Ещё недавно он ухаживал за местом, обозначенным кре-

стом из кедрового дерева и памятным камнем, где почти сто 
лет находился молельный дом баптистской общины. Сейчас 
у него другой хозяин, который об уходе за важным для латы-
шей и ливов культовом местом вообще не заботится. Юрис 
помнит, как на открытии памятного знака, спроектированного 
архитектором Агрисом Лерумсом, сестра баптисткой общи-
ны Элита Лапиня сказала: «У земли, которой Бог однажды 
дал своё благословение, оно никогда не исчезнет». Юрис, в 
свою очередь, допускает, Лиелирбе может стать местом, где 
церковь символично находится под открытым небом. И, воз-
можно, именно здесь заключенные браки помогли бы снова 
заполнить детьми пустые рыбацкие посёлки – тогда общими 
силами в Лиелирбе можно было бы построить новую, насто-
ящую церковь.  

Он пока не уверен в том, решат ли сын и дочь вернуться 
на землю предков: у них своя жизнь и работа в другом месте. 
Надежда на внуков, которые по мере своих сил охотно помо-
гают деду в приёме гостей, но пока за ними самими ещё 
нужно присматривать.   

 Ещё ему хотелось бы, чтобы число гостей пополнили бы 
те городские специалисты, которые могут работать отда-
ленно: среди леса и вблизи моря для таких здесь идеаль-
ные условия. Первые ласточки такого творческого полёта 
по соседству с Юрисом уже приземлились.  К сожалению, 
в Лиелирбе пока ещё очень медленно происходит благо-
устройство территории, создание ландшафта, так как всё 
это требует большого ума от природы и по жизни. И огром-
ных средств, которые редко кто может себе позволить. В 
«Вецалкшни» знают, сколько нужно усилий, чтобы вырыть 
пруд, сколько –  чтобы оборудовать причалы для лодок, для 
планирования площадки для отдыха и даже для установки 
туалета в лесу. Юрис утверждает, что благодарность за это 
получает не только от людей, но и от природы. 

Возле стодолларового вагончика, с которого началось возвращение в Лиелирбе.

Тётя Элизабете у своего дома, который  
из Лиелирбе перевезли в Вентспилс. Юрис с детьми – Гиртсом и Элиней.
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В то время как большая часть хри-
стиан в мире уже завершили в своих 
церквях Рождественское время, кото-
рое в основном заканчивается с насту-
плением Дня Звезды или Дня Трёх 
Королей, по старому же стилю, которо-
го придерживается православная цер-
ковь и по которому ежегодные тра-
диции соблюдают славянские наро-
ды, всё ещё происходит. Точнее ска-
зать, Рождество заканчивается на этой 
неделе. И у этого периода времени 
после Рождества есть своё название 
– Святки. 

М ногие вентспилчане слыша-
ли слово «Святки». Именно 
так на славянском языке 
обозначено время – две-
надцать дней – между пра-

вославным Рождеством и Днём Звезды. 
Святки включают в себя и христианские 
традиции – благотворительность, служение 
церкви, пение псалмов, хождение по домам 
со звездой и восхваление Христа, и древ-
ние славянские традиции – гадания, перео-
девание в старую одежду и в маски живот-
ных – хождение ряженых из дома в дом 
и исполнение ими рождественских песен. 
Таким образом этот праздник с многочис-
ленными традициями сохранился до наших 
дней, и его особенно широко отмечают в 
Вентспилсе.  

Одно мероприятие уже прошло в про-
шлые выходные, а в эти – в заверше-
ние праздника – ожидаются ещё более 
яркие и увлекательные мероприятия. 
Прежде всего, 17 января, в 18 часов, в 
Вентспилсском культурном центре можно 
будет послушать концерт славянской 
духовной музыки «Рождественские коло-
кола», а днём позже, в 16 часов, там же, 
в культурном центре прозвучит заклю-
чительный концерт «Святочные вечор-
ки», программа которого будет особенно 
яркой и разнообразной. К тому же вход на 
все мероприятия бесплатный! 

Святки!Вентспилс. Эпоха рококо – XII
Они и мы. Другие или все те же 
За последние месяцы мы познакомились с различным областями жизни наших далеких предков – вентспилчан XVIII века. 
Возможно, в это трудно поверить, но нужно признать, что в основе своей она не отличалась от жизни в наши дни. Порт и свя-
занные с ним отрасли, как и сейчас, являлись основой благосостояния города, поэтому самые сознательные и дальновид-
ные вентспилчане, насколько было в их силах, боролись за увеличение объема ввозимых и вывозимых грузов, соблюде-
ние законов и правил государства, старались предотвратить коррупцию и попадание общих доходов в «частные карманы». 

К ак мы видели, в этом смысле борь-
ба была весьма нелегкой и очень 
редко успешной. Если вниматель-
нее углубиться в доступные тексты, 
то волей-неволей напрашивается 

вывод, что именно коррупция, которой дол-
гие годы занимались отдельные бургомистры 
и ратманы, негативно повлияла на экономи-
ческое состояние в городе и уровень жизни 
жителей в последующие сто лет, в противо-
положность Лиепае, развитие которой стре-
мительно шло вверх и уже тогда обошло 
Вентспилс, несмотря на то, что Лиепая полу-
чила право называться городом на 300 лет 
позднее Вентспилса. 

Если говорить о благоустройстве города, 
то такие действия впервые появились имен-
но в XVIII столетии. С сегодняшней точки 
зрения, благоустройство того времени можно 
приравнять к нулю, однако все познается в 
сравнении. Конечно, в Вентспилсе не было 
мощеных улиц, как в Риге, Елгаве и Кулдиге, 
однако впервые была создана сеть отводных 
канав, что спасало город от грязи. Регулярно 
производилась чистка речки Видме, ремонт 
мостов. Об освещении улиц в темное время 
еще нечего сказать, однако в городе дей-
ствовали общественные колодцы: на Сенной 
площади, или «площади возле городских 
ворот» (ныне центральная автобусная оста-
новка на улице Кулдигас), на краю площа-
ди Зиргу паста (улица Ужавас) и площади 
Авоту акас. На последней до сих пор нахо-
дится реновированный домик для колодца; 
здесь, правда, следует добавить, что этот 
колодец использовали не городские жители, 
а латыши, жившие в поселке на «песчани-
ке у замка». Вероятно, именно вентспилча-
нам XVIII века мы должны быть благодарны 
за многие названия улиц, которые в извест-
ной степени отражают жизнь того време-
ни. В свою очередь, о зданиях, которые мы 
унаследовали от вентспилчан XVIII века, мы 
рассказывали в предыдущих статьях цикла. 

Возможно, читатель скажет: но ведь жите-
лями и гражданами Вентспилса в эпоху роко-
ко в основном были немцы… что у нас обще-
го с ними? Можно ли этих людей считать 
нашими предшественниками? 

Ответ, конечно, не однозначен. 
Действительно, в XVII и XVIII вв. полно-
правными гражданами Виндавы могли стать 
только те, кто документально доказал свое 
немецкое происхождение. Но! Никому допод-
линно неизвестно, как изначально формиро-
валась совокупность граждан в момент обра-
зования города Вентспилса (Wyndo, Window, 
Windau) и первые века его существования, 
то есть в период государства Ливонского 
ордена. Маловероятно, что все приехавшие 
из немецких земель «пионеры» привезли с 
собой жен. В связи с этим приезжие могли 
создавать семьи, женясь на куршских девуш-
ках. Это один аспект. Второй – среди куршей, 
живших в окрестностях молодого города, 
было достаточно зажиточных людей, кото-
рые издревле строили корабли и торговали с 
«заморскими кра-
ями» – их превра-
щение в горожан 
кажется вполне 
естественным. В 
период последую-
щих политических 
перемен основ-
ная часть жите-
лей этих земель 
могла онемечить-
ся и уже через 
три поколения 
забыть о своем 
истинном проис-
хождении. Так что 
среди старожи-
лов в Вентспилсе 
XVIII столетия мог 
быть далеко не 
один потомок кур-

шей. После того как Курземе была инкорпо-
рирована в Российскую империю, в частом 
ситечке гражданства появились дыроч-
ки, которые позволяли пройти через него 
и латышам, например, кораблестроителю 
Янису Индрикису Эргантсу и кузнецу Янису 
Пелзениексу. И евреи могли стать гражда-
нами. По данным, которые можно найти в 
списке граждан и жителей Вентспилса, обоб-
щенном белонемецким историком Эрихом 
Зейберлихом (Erich Seuberlich; “Buerger und 
Einwohner der Stadt Windau in Kurland”), 
в 1855 году гражданские права получили 
еврейские торговцы Фридлендер, Лазерсон, 
Хиршберг и Вульфсон. Двум из них мы 
можем быть благодарны за прекрасные зда-
ния, которые до сих пор украшают наш 
город; Фридлендер (или его сын) постро-
ил дом на улице Кулдигас, 19 (рядом с 
«Дрогас»), представители рода Вульфсонов 
на рубеже XIX/XX столетий распорядились 
построить большой многоквартирный дом на 
углу улиц Пилс и Кугиниеку. 

Вторая половина XIX века была временем, 
когда в Вентспилсе становилось все больше 
латышей, и многие из них становились зажи-
точными и известными. Один из ярких при-
меров – род Теодора Антманиса, который 
также оставил городу в наследство свой дом 
на ул. Кулдигас, 17. И, хотя в Вентспилсе 
до сих пор существовала заметно отграни-
ченная «немецкая половина» и «латышская 
половина», смешанные браки не были ред-
костью. Поэтому значительная часть (вроде 
бы) этнических немцев за несколько десят-
ков лет в известной мере облатышилась. 
Между прочим, подобные процессы проис-
ходили и в деревнях. Например, в Злекас 
в середине XIX века многие немецкие и 

польские ремесленники женились и входи-
ли в латышские крестьянские семьи, некото-
рые становились хозяевами, внуки которых 
полностью облатышивались, а о немецком 
их происхождении свидетельствовали лишь 
фамилии. 

Этот процесс особенно набирал обороты 
уже после основания Первой Республики; об 
этом свидетельствует национальный состав 
воспитанников Государственной вентспилс-
ской средней школы, где рядом с латышами, 
евреями и русскими – значительное число 
немецкой молодежи, хотя в период Первой 
Республики в Вентспилсе были и учебные 
заведения, в том числе и средние, для наци-
ональных меньшинств, включая немцев. 

Итак, сколько сегодняшних вентспилчан 
могут являться потомками живших здесь 
в XVII-XIX вв. граждан немецкой нацио-
нальности? Чтобы выяснить это, как гово-
рится, почти на 100%, нужно изучить цер-
ковные книги. Это долгий труд, требующий 
огромного терпения и умения читать готи-
ческое письмо, однако тем, кто интересует-
ся своим семейным древом, он обязатель-
но окупится. Остальным, возможно, приго-
дится перечисление чаще других (то есть 
в нескольких поколениях) упоминающихся 
в списке Зейберлиха фамилий граждан и 
жителей: Aндерсонс, Берентс, Бемс, Браунс, 
Бренделс, Циновскис, Циммерманис, Давидс, 
Дидрихсонс, Экманис, Эгертс, Фишерс, 
Фреийс, Горбантс, Ханс, Хофманис, Иле, 
Келерс, Краузе, Кригерс, Нейманис, Отто, 
Рейтерс, Рихтерс, Розенбергс, Савицкис, 
Шабловскис, Шмитс, Шнейдерс, Шредерс, 
Шулцс, Шварцс, Тилс, Тидеманис, Вегнерс, 
Веселис, Вулфс. Интересно, что сегодня 
большинство упомянутых фамилий счита-

Вид на вентспилсскую Рыночную площаь с церковной башни. Несмотря на то что фото 
сделано в начале ХХ века, площадь выглядит практически такой же, какой она была  
в XVIII в.

ются чисто латышскими, хотя на самом деле 
все они имеют немецкое происхождение. 

Если у вас, уважаемый читатель, в паспор-
те записана какая-либо из этих фамилий 
и вы четко знаете, что ваши родители или 
предки – коренные жители Вентспилса, 
вполне возможно, что вы являетесь пря-
мым потомком жившего здесь 100, 200 или 
больше лет назад бюргера. А если ваша 
фамилия Давидс, стоит выяснить, не явля-
ется ли ваш далекий предок одним из самых 
уважаемых и ответственных людей XVIII 
века в Вентспилсе – эльтерманом Йоханном 
Фридрихом Давидсом, человеком, для кото-
рого благополучие и благосостояние горо-
да во всех его начинаниях всегда занимало 
первое место. 

Такова наша связь с прошлым, наша исто-
рия, на страницы XVIII века которой мы загля-
нули при помощи различных документов, 
а более всего – протоколов Вентспилсской 
ратуши и гильдии купцов, которые с немец-
кого языка перевела Валда Кваскова, специ-
алист Латвийского государственного истори-
ческого архива. На этом наше повествование 
завершено. Однако за ним, конечно, после-
дуют другие истории. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.
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Латвийские военные 
продолжат миссию в Ираке 
Получило поддержку участие латвийских 
военных в борьбе против «Исламского 
государства» в Ираке. После того как Иран 
осуществил ракетное нападение на две 
базы в Ираке, на одной из которых были и 
латвийские военные, было принято реше-
ние эвакуироваться в Кувейт и приостано-
вить обучение иракских военнослужащих. 

Левитс получил большую 
поддержку со стороны 
общественности 
С момента, когда пост президента 
Латвийской Республики занял Эгилс 
Левитс, прошло полгода. Опрос Центра 
исследований SKDS свидетельствует, что 
деятельность Э. Левитса в ноябре про-
шлого года как хорошую или очень хоро-
шую оценивали 45% респондентов. Это 
объясняется его высокой активностью и 
способностью не допускать ошибок. В то 
же время Э. Левитса значительно мень-
ше поддерживают представители наци-
ональных меньшинств, отмечает SKDS.

Кайминьша и Блумбергса 
исключают из фракции KPV LV 
Фракция KPV LV в Сейме решила исклю-
чить из своих рядов лидера партии 
Артусса Кайминьша и депутата Алдиса 
Блумбергса. Такое решение связано с их 
поддержкой роспуска Рижской думы и 
внеочередных выборов, что противоречит 
мнению большинства фракции KPV LV. 

Юрашс и Закатистовс 
возвращаются в Сейм 
На работу в Сейм официально вер-
нулись депутаты Юрис Юрашс и Атис 
Закатистовс, выданные Сеймом для уго-
ловного преследования. 

Будет прекращен режим 
налогов с микропредприятий 
Политики коалиционных партий сходят-
ся во мнении, что необходимо ликви-
дировать налоговый режим микропред-
приятий. Пока, правда, не планирует-
ся менять налог на доходы с предприя-
тий, который после реформы взимается 
в катастрофическом объеме: в 2018 году 
– 400 млн евро, в прошлом году – всего 
40 млн евро. 

Продукты подорожают
Из-за повышения акцизного налога 
топливо в Латвии подорожало на 1,5%–
6%. Последствия этого повышения ощу-
тит каждый житель Латвии – в ближайшие 
пару месяцев ожидается рост цен в тех 
областях, в которых продукция или услуги 
непосредственно зависят от использова-
ния топлива. Цены вырастут как на мясо, 
так и на овощи и фрукты, молочные про-
дукты и транспортные услуги.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

когда лицо, находящееся под санкциями, 
несмотря на то что оно упомянуто в Регистре 
предприятий ЛР как истинный получатель 
выгоды, решением суда полностью лишено 
любых возможностей контроля и влияния. 
Также к высшим должностным лицам госу-
дарства обратились с просьбой защитить 
право своих граждан получать оплату за 
своей труд, а также не допустить дальней-
шего уничтожения предприятий в транзитной 
отрасли. «Часть предприятий из-за блокиро-
ванных счетов не может выплатить работни-
кам зарплату, что можно оценивать как нару-
шение статьи 107-й Конституции Латвийской 
Республики, которая определяет: «Каждый 
работник имеет право получить оплату в 

Профсоюзы обращаются к высшим должностным лицам 
государства. Работники не должны страдать по вине Лембергса
 Окончание. Начало на 1 стр. соответствии с проделанной работой». Эта 

ситуация в Вентспилсе создает все нарас-
тающую социальную напряженность, так как 
большая часть работников упомянутых пред-
приятий живут от зарплаты до зарплаты, у 
них нет накоплений и в ближайшее время 
может не быть возможности рассчитаться 
за продукты для своей семьи, медицин-
ские услуги и медикаменты, оплатить ком-
мунальные услуги и другие расходы», – ска-
зано в письме руководителей профсоюзов. 
Профсоюзы также указывают, что, в соот-
ветствии с данными Центрального статисти-
ческого управления, из Латвии с момента 
восстановления государственной независи-
мости уже уехали 600 000 человек. Если не 
разрешить социально напряженную ситу-
ацию, которая сложилась после блокиров-

ки счетов вентспилсских транзитных пред-
приятий, существует риск, что численность 
уехавших увеличится за счет людей, которые 
из-за политики банков лишены возможности 
получать заработанную зарплату и рабо-
чие места которых из-за блокированных или 
закрытых счетов могут быть уничтожены. 

Руководство предприятий работает над 
тем, чтобы счета предприятий как можно ско-
рее были разблокированы, а работа вошла 
в привычное русло. В свою очередь, Айварс 
Гобиньш, должностное лицо вентспилсских 
транзитных предприятий, находящихся под 
управлением др. Рудольфа Мерони, пообе-
щал сделать все возможное, чтобы работни-
кам находящихся под его управлением пред-
приятий и их семьям из-за действий банков не 
пришлось переживать никаких неудобств. 

Депутат Сейма и член правления Латвийского крестьянского союза Дана Рейзниеце–Озола, которая в последнее время стала 
резкой противницей обвиняемого в тяжких преступлениях и подвергшегося санкциями США Айварса Лембергса, призывает 
представляемую ею партию на предстоящем конгрессе принять окончательное решение в вопросе о прекращении сотрудниче-
ства с А. Лембергсом, о чем на этой неделе в средствах массовой информации неоднократно высказывалась сама депутат. 

Рижский окружной суд в понедельник отклонил ходатайство об отводе судебного состава, поданное обвиняемым в тяжких пре-
ступлениях и ограниченным в праве исполнять обязанности председателя Вентспилсской городской думы Айварсом Лембергсом, 
сообщили новостное агентство LETA и портал DELFI. Тем временем сам обвиняемый А. Лембергс публично на своем портале 
выразил мнение, что отказ в отводе судебного состава объясняется «глобальным давлением на судей и судебную власть», в оче-
редной раз обвиняя высоких государственных должностных лиц, которые «согласились, что я виновен и должен быть осужден». 

Провалились попытки Лембергса добиться 
отвода судебного состава; причиной стало 
«глобальное давление на судей»

По информации на пор-
тале DELFI, во время 
судебного заседания 
защитник обвиняемого 
в тяжких преступлени-

ях Лембергса Геннадий Иванкин указал на 
ходатайство своего подзащитного об отводе 
судебного состава, но государственная защи-
та подчеркнула, что ходатайство Лембергса 
необоснованно и по нему не может быть при-
нято решение, так как оно некорректно и не 
имеет под собой юридических оснований. 

Судебная коллегия признала, что аргумен-
ты Айварса Лембергса о влиянии на суд 
со стороны медиа необоснованны, «такие 
высказывания не могут создавать представ-
ление о необъективности суда и свидетель-
ствовать о несправедливости суда», – со 
ссылкой на представителя Рижского окружно-
го суда Раймондса Лочмелиса цитирует пор-
тал DELFI.

Понедельник, 12 января – срок, установ-
ленный судом для адвоката А. Лембергса 
Г. Иванкина, чтобы он мог ознакомиться с 
материалами дела и подготовить свою речь 
на дебатах. В понедельник суд начал слу-
шать речь Г. Иванкина, призывая его во 
время дебатов четко высказываться о тех 
эпизодах обвинения, о которых не выска-
зались другие защитники А. Лембергса, 
которые участвовали в дебатах уже более 
чем во время 30 судебных заседаний. Во 
время заседания Г. Иванкин отметил, что 

ему все-таки будет необходимо «более четы-
рех месяцев», в течение которых он должен 
ознакомиться со всеми материалами дела и 
подготовить качественную речь для высту-
пления на дебатах. 

Следующее заседание суда назначено на 
14 января. 

Сам же обвиняемый А. Лембергс в тот же 
день уже успел на своей домашней страни-
це опубликовать неаргументированное, обви-
нительное мнение, которое связано с санк-
циями, установленными 9 декабря Бюро по 
надзору за зарубежными активами Госказны 
США в отношении А. Лембергса и четырех 
тесно связанных с ним организаций, одна из 
которых – Управление Вентспилсского сво-
бодного порта – вскоре была вычеркнута из 
санкционного списка. 

В опубликованной в понедельник своей 
точке зрения Лембергс, по сути, выступает 
против судебной системы в Латвии и судей. 
Он пишет следующее: «В заявлении США 
содержится утверждение, что я брал взят-
ки. С этим утверждением публично согла-
сились президент Латвийской Республики 
[Эгилс] Левитс, премьер-министр [Kришьянис] 
Kaриньш и министр юстиции [Янис] Борданс. 
Государственные должностные лица в таких 
случаях должны были заявить, что в Латвии 
в отношении меня нет обвинительного приго-
вора суда во взяточничестве, а не полностью 
соглашаться с утверждением Бюро по надзо-
ру за зарубежными активами Госказны США, 

что я виновен, так как и в США нет решения 
суда». 

«Другими словами, в ситуации, когда в 
Латвии суд вступившим в силу решением не 
признал меня виновным во взяточничестве, 
они присоединились к утверждению по пово-
ду моей виновности до вступления в силу 
обвинительного приговора. Это сделано в 
то время, как мне предъявлено обвинение в 
суде первой инстанции, – сказал А. Лембергс 
по поводу происходящего вокруг него. – В 
этих условиях это глобальное давление на 
судей и судебную власть. В связи с этим в 
Латвии объективный и справедливый суд в 
отношении меня более вообще невозможен». 

Уже сообщалось, что Генеральная проку-
ратура обвиняет А. Лембергса во взяточниче-
стве в особо крупных размерах, легализации 
финансовых средств и другого имущества, 
полученных незаконным путем, служебном 
подлоге, участии в имущественных сделках, 
которые ему в связи со служебным положе-
нием были запрещены, а также в использо-
вании служебного положения в корыстных 
целях и других преступлениях. Среди обви-
няемых – сын А. Лембергса Анрийс Лембергс, 
в отношении которого требуют применить 
наказание в виде тюремного заключения сро-
ком на 5,5 года с конфискацией имущества, 
а также бизнес-партнер А. Лембергса Ансис 
Сормулис, для которого обвинение требует 
лишения свободы сроком на 7 лет с конфи-
скацией имущества. 

На партийном конгрессе призовут «отделаться» от Лембергса

Д. Рейзниеце–Озола, кото-
рая ранее являлась членом 
правления партии «Латвии и 
Вентспилсу», основателем и 
руководителем которой был 

А. Лембергс, в прошлом году неожиданно 
вышла из рядов партии и присоединилась к 
Латвийскому крестьянскому союзу. Для мно-
гих это стало неожиданным шагом, однако 
приближенные к партии поясняли, что вза-
имные разногласия назревали уже давно. 
Бывшая министр финансов Д. Рейзниеце–
Озола стала вторым политиком из большой 
семьи «зеленых крестьян», который не побо-
ялся твердо выступить против затянувшего-
ся влияния А. Лембергса не только на поли-
тические силы, но и против вмешательства в 
повестку дня правительства. Ранее экс-пре-
мьер Марис Кучинскис публично позволял 

себе критиковать А. Лембергса, чего ранее 
не допускал никто из «своих», и многим это 
придало дополнительной смелости. Самой 
смелой пока оказалась Д. Рейзниеце–Озола. 

Депутат обратилась к А. Лембергсу с при-
зывом добровольно покинуть политику, пока 
это еще возможно сделать с достоинством, 
однако, поскольку к призыву он не прислу-
шался, Д. Рейзниеце–Озола на ожидаемом 
весной конгрессе Латвийского крестьянского 
союза обратится к его членам с призывом при-
нять решение о прекращении сотрудничества 
с А. Лембергсом, подчеркнула депутат на этой 
неделе в интервью передаче LTV «Панорама». 
«Это и вопрос конгресса. Это концептуаль-
ный и стратегический вопрос. Лембергс года-
ми являлся и кандидатом на пост премьера, 
но, если мы как политическая сила не хотим 
оказаться в политической изоляции и впредь, 

то мы должны решить этот вопрос, мы долж-
ны думать и о будущем политической силы», 
– сказала политик в «Панораме». 

Нужно отметить, что уже вскоре у 
Латвийского крестьянского союза ожидается 
встреча с обвиняемым в тяжких преступлени-
ях и подверженным санкциям А. Лембергсом, 
однако встреча будет закрытой и никаких ком-
ментариев даваться не будет. Об этом агент-
ство LETA на этой неделе проинформиро-
вал председатель Латвийского крестьянского 
союза Армандс Краузе. На прошлой неде-
ле во время встречи с депутатами сеймов-
ской фракции СЗК А. Краузе происходящее 
вокруг А. Лембергса назвал «судом Линча», 
к тому же прозвучавшее во время собрания 
и на прошедшей затем пресс-конференции 
являлось новой, ранее неизвестной инфор-
мацией, и услышанные факты были убеди-

тельными, обе 
стороны пола-
гали, что все 
политические 
силы и впредь 
д о л ж н ы 
сотрудничать с руководимой А. Лембергсом 
партией «Латвии и Вентспилсу». Возможно, 
здесь мы можем провести параллели и с пар-
тией «Латвии и Вентспилсу», руководимой 
самим А. Лембергсом, в которой в данный 
момент царит установка «не кидать», иначе 
«кинутый» утянет за собой под воду и всех 
остальных. Однако, как поясняют наблюда-
тели за политическими событиями, тяжелое 
самопожертвование может помочь, чтобы в 
Вентспилсе очистилась политическая среда, 
которая существовала и стала единым целым 
за десятки лет. 
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У «Вента–2002» в начале 
года – две неудачи 
Неудачно новый год начался для вент-
спилсского хоккейного клуба «Вента–
2002», который потерпел поражение и 
во второй игре в этом году, на этот раз 
у себя дома со счетом 2:4 против ХШ 
«Рига–2003». У хозяев шайбы на счету 
Ренарса Камерграузиса и Сандиса 
Дарзниекса. В таблице «Вента–2002» 
с 35 очками в 18 играх опустилась на 
3-е место. 

Фрисбисты – 
третьи в Балтии 
Вентспилсская мужская команда по 
фрисби в Огре завоевала бронзовые 
медали в розыгрыше Кубка Балтии. 
В подгруппе вентспилчане одержали 
победу во всех трех играх, в полуфина-
ле со счетом 8:9 проиграли литовскому 
клубу «Vorai», а в матче за бронзовые 
медали со счетом 16:9 разгромили рос-
сийский клуб «AtomSwift».

ВК «Вентспилс» обыграл 
талсинский клуб 
С убедительной победы новый год нача-
ли вентспилсские волейболисты, кото-
рые в очередной игре Национальной 
лиги в гостях в трех сетах со счетом 3-0 
(25:22, 25:21, 25:17) обыграли талсин-
ский клуб. 16 очков на счету Матисса 
Канепса. В общем зачете западной кон-
ференции вентспилсские волейболи-
сты с 32 очками в 12 играх закрепились 
на 1-м месте. 

«Велконис» на сей раз 
остался без золота 
Многократный чемпион Латвии по пере-
тягиванию веревки – вентспилсский 
«Велконис» на сей раз на проходив-
шем дома зимнем чемпионате Латвии 
остался без титулов. Серебряные меда-
ли удалось завоевать «Велконис–1» в 
весовой категории до 350 кг и 480 кг, 
а бронзовые медали в этих же весо-
вых категориях получил «Велконис–2». 
Бронза и у объединенной команды 
«Велконис» в весовой категории до 580 
кг и 700 кг. 

Соберутся 130 стрелков 
со всей Балтии 
В конце этой недели в течение двух 
дней в Вентспилсе будет прохо-
дить Открытый чемпионат Балтии по 
стрельбе из лука, который соберет 
130 спортсменов из четырех стран – 
Латвии, Литвы, Эстонии и Беларуси. 
Спортсмены будут выполнять упражне-
ния «Round» на дистанциях в 25 и 18 м, 
пройдет турнирная борьба по системе 
SET по международным правилам WA. 

На слете «моржей» – 71 
любитель зимнего плавания 
На вентспилсской гребной базе 
«Дампели» на ежегодный слет люби-
телей зимнего плавания приехал 71 
участник из десяти латвийских городов. 
Дальше всех пришлось ехать гостям из 
Огре. Единственную победу из вент-
спилчан в плавании вольным стилем на 
30 м одержал Эландс Клейнс. 

В кубке «Sportland» – 
четырежды второе место 
На прошедшем в Лиепае розыгрыше 
кубка «Sportland» по легкой атлетике 
в помещениях никто из вентспилсских 
спортсменов одержать победу не смог, 
однако завоевать четыре 2-х места уда-
лось: Луиза Дарта Сиетиня (60 м/б), 
Рута Кате Ласмане (прыжки в длину), 
Янис Лейтис (200 м в забеге) и Эдгарс 
Беркис (толкание ядра). Третье место у 
Астры Закаловской (прыжки в высоту).

РОБЕРТ И СОФИЯ – 
ПО-ПРЕЖНЕМУ В ТОПЕ 

Ну а какие были самые популярные имена, 
которыми называли детей? Оказалось, 
что в прошлом году, как и год назад, самы-
ми популярными именами во всей Латвии 
были Роберт и София, свидетельствует ста-
тистика из Регистра жителей, обобщённая 
Управлением по делам гражданства и мигра-
ции. Всего в прошлом году имя Роберт было 
дано 208 мальчикам, в свою очередь Софией 
названа 251 девочка. 

Из имен мальчиков родители в прошлом 
году для своих малышей часто выбирали 
также имя Оливер (200), Марк (181), Эмилс 
(168), Александр (160), Карлис (160), Маркус 
(153), Адрианс (148), Густавс (148), Екабс 
(143). В свою очередь среди родившихся в 
прошлом году девочек особо популярными 
были имена Алисе (248), Эмилия (225), Марта 
(196), Амелия (190), Анна (153), Паула (127), 

В Вентспилсе в прошлом году родились 324 малышей, 
в городе задекларировано 78% новорожденных
 Окончание. Начало на 1 стр. Эстере (124), Дарта (122), Виктория (111).

Как пояснили в управлении, имя Роберт 
держалось в топе самых популярных имён 
почти двадцать лет и было наиболее часто 
выбираемым именем и в 2019 году. Также в 
последние годы имя София стабильно держа-
лось в топе самых популярных имён и повтор-
но стало самым распространённым именем 
среди девочек.  

Интересно, что в прошлом году из десят-
ки самых популярных имён исчезли такие 
имена, как Даниелс (134), Эрнестс (124), а 
их место заняли бывшие ранее в топе имена 
Александр (160) и Екабс (143). Похожая ситу-
ация и с имена для девочек: из топа исчез-
ло имя Элизабете (100), а его место заняло 
такое популярное имя, как Виктория (101).

В ВЕНТСПИЛСЕ КАК 
И ВО ВСЕЙ СТРАНЕ 

Интересно, что и в Вентспилсе наблюдает-
ся почти идентичная ситуация  в плане попу-
лярности имён, которыми называют малы-

шей. Хотя имя Роберт второе по популярно-
сти; этим именем названы четыре мальчи-
ка. Стольким же новорожденным мальчикам 
даны такие имен, как Александр и Мартин. 
Самым популярным было имя Алекс – так 
назвали шестерых мальчиков. 

Среди девичьих имён самым популярным 
было имя София, это имя родители выбрали 
для семи девочек. На втором месте – Анна, 
этим именем названы пять девочек.   

И ещё о самых необычных именах в 
Вентспилсе. Среди имён для девочек таки-
ми были имена Абия, Ниёла, Ортия и Вивика.  
У мальчиков – Мунирс, Марэ, Аанс Аугустс и 
Файяд Абдулгафар. 

Этот год в Вентспилсе начался с рождения 
девочки, это произошло 3 января. До конца 
второй недели месяца в Вентспилсе роди-
лись девять новорожденных, но только четве-
ро малышей родились в зарегистрированном 
браке. Число умерших в начале года очень 
высокое – в течение 12 дней зарегистрирован 
31 умерший. 

конституционных прав оппозиционных депута-
тов и их избирателей. Эти и другие странности 
включены в Правила Вентспилсской городской 
думы №3 «Положение о самоуправлении горо-
да Вентспилс», противоправные нормы кото-
рого, несмотря на возражения оппозиционных 
депутатов, длительно легализует МООСРР, и, 
как следствие, оппозиционные депутаты уже 
несколько созывов противозаконно исключа-
ются из полноценной работы думы. МООСРР 
проинформировано о том, что оппозицион-
ные депутаты судятся с думой из-за обеспе-

Оппозиция Вентспилса: Лембергс, 
будучи под санкциями, продолжает 
использовать думу в своих интересах

чения своих прав и уже добились успехов в 
нескольких судебных инстанциях. Несмотря 
на это, МООСРР до сих пор не реагирова-
ло и не устранило нарушение Конституции, 
законов и прочих нормативных актов в работе 
думы, а также не отменило противозаконные 
нормы «Положения о самоуправлении города 
Вентспилс»;

«МООСРР длительно информировалось 
о том, что Агентство развития Вентспилса, 
Ассоциация развития бизнеса и Латвийская 
ассоциация транзитного бизнеса и быв-
шее недавно под санкциями Управление 
Вентспилсского свободного порта исполь-

зовались в обеспечении личных интересов 
Лембергса, то есть министерство информи-
ровалось о юридических лицах, которые в 
конце 2019 года попали в санкционный список 
США. К сожалению, и по этим вопросам, даже 
несмотря на представленные доказательства, 
в том числе списки причастных должност-
ных лиц Вентспилсской городской думы и 
Управления Вентспилсским свободным пор-
том, переводы общественных средств и их 
сомнительный расход, МООСРР не предпри-
няло никаких действий». 

Симона Шьядите 
BNN

Вот и еще один год прошел безвозвратно. На следующий Новый год мы опять 
увидим тех же дедов морозов и снегурочек, руководителей мероприятий и 
музыкантов, только одно не вернется. Это предсказания на нынешний год.  

Все, чего с нами не случилось

С приближением Нового года 
активизируются оракулы, гадал-
ки и тому подобные вещуны. 
Как тараканы, они выбираются 
из укромных мест, чтобы взо-

браться на трибуну и поведать, что нас ждет в 
следующем году. Это выглядит как тиражиро-
вание клинического бреда в прессе и интер-
нете, кроме того, уровень интеллекта ораку-
лов таков, что они даже не задумываются: 
через год любой сможет перечитать вышеу-
помянутый бред и сравнить, что из предска-
занного сбылось. Правда, есть исключения – 
так называемые предсказания Ванги в конце 
года исправляются, вписывается какое-ни-
будь реальное событие. Есть и халтурщики 
– некий портал предсказание Нострадамуса 
о том, что люди научатся говорить с животны-
ми, тиражирует уже третий год подряд… Итак, 
что с нами якобы произошло в 2019 году?

ВАНГА
Ванга предсказывала, что президент 

США Дональд Трамп тяжело заболеет, 
симптомами болезни будут слуховые гал-
люцинации и тошнота. Политик станет глу-
хим. Прорицательница предсказывала, что 
болезнь вызовет какое-то секретное оружие 
или мощные подслушивающие устройства. 
На этом злоключения президента не закон-
чатся – до конца года кто-то из членов его 
семьи пострадает в тяжелой автомобиль-
ной аварии. Ванга предсказывала также, что 
в 2019 году природная катастрофа сотрет с 
лица земли часть Азии, а в России упадет 
большой метеорит. 

НОСТРАДАМУС 
Люди научатся говорить с животными. 

Третья мировая война, в которой будут уча-
ствовать две супердержавы, продлится 27 лет. 

МАТРОНА МОСКОВСКАЯ 
Жители больших городов захотят покинуть 

свои квартиры и вернуться в малонаселен-
ные места. В России произойдет конфликт, 
который приведет к гибели человечества.  

ПАВЕЛ ГЛОБА
Россия наконец сможет восстановить силы 

и вернуть себе власть, заключить мирные 
договоры со странами, которые ранее не 
желали перемирия. Многие продукты станут 
недоступны для средних граждан. Богатая 
часть населения продолжит увеличивать свои 
доходы, а бедные будут терять свои накопле-
ния. Нашему нынешнему правительству про-
цветания Глоба не обещает – его дни, по его 
мнению, сочтены.

 

SAXO BANK
Apple купит производителя электромоби-

лей Tesla Inc. Германия, которая несколь-
ко десятилетий являлась мировым лиде-
ром, сталкивается с трудностями в осво-
ении новых технологий. Однако автомо-
билестроение, которое является жемчужи-
ной экономики Германии и обеспечивает 
14% от ВВП, перестанет быть ведущей 
силой прогресса. Президент США Дональд 
Трамп отправит в отставку назначенного им 
самим председателя Федеральной резерв-
ной системы Джерома Пауэлла, поставив 
точку на независимости Центробанка США. 
Международный валютный фонд и Мировой 
банк заявят о планах прервать расчет ВВП 
и сконцентрироваться на производительно-
сти. Придет конец излишествам в Австралии 
на рынке недвижимого имущества, и страну 
охватит настоящая катастрофа, которую 
главным образом вызовет стремительное 
падение темпа роста кредитования. В 2019 
году начнется 25-летний цикл солнечной 
активности. Для Земли непростой период, 
на Западном полушарии разразится солнеч-
ная буря. Будет уничтожено большинство 
спутников, которые находились на непра-
вильной стороне планеты, и в транспортной 
отрасли, зависящей от GPS, а также в элек-
трической инфраструктуре начнется неве-
роятный хаос. 

ДРУГИЕ ПРЕДСКАЗАТЕЛИ
Могут возникнуть конфликты, которые 

основаны на вопросах религии, что может 
вызвать информационную борьбу и массо-
вое уничтожение людей, особенно духовен-
ства. Человечество не будет готово к таким 
переменам, что может вызвать серьезную 
катастрофу. 

Вот так. Такой же год, как и все прочие, 
правда, нет ни разу не объявили о конце 

света. Наверняка нам его предскажут еще в 
2020 году. В целом – порадуемся, что ниче-
го из предсказанного не сбылось! Через год 
сможем посмотреть, чего с нами, к счастью, 
не произошло в 2020 году.  

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. э-почта:  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

О том, что в более или менее крупных играх власти чаще всего страдают так называемые «рядовые жите-
ли», знают все. Как во время войны, так и в политике, или дипломатических играх именно простому челове-
ку приходится на своей шкуре испытать действия по наполнению собственного кошелька со стороны како-
го-нибудь самоуправца, местного князька или просто коррумпированного чиновника и политикана. 

Без вины виноватые 

Вентспилсу» выражает их лучший рижский друг – Союз зеленых и 
крестьян. Дескать, какая там политическая ответственность, какая 
необходимость в хорошей репутации, если хозяин говорит, что 
надо… И СЗК весьма услужливо заявляет: да, мы, Айвар, с тобой до 
конца (то есть до решения суда последней инстанции, которое, как 
известно, в ближайшее десятилетие не планируется). 

Другой вопрос, несомненно, ситуация в самом Вентспилсе. 
Если о нравах старой политической элиты никаких иллюзий нет, то 
наступление дня зарплаты на вентспилсских предприятиях – дело, 
намного более существенное. Особенно потому, что пока что никто 
– ни министры, ни финансовые надзиратели, ни те, кто ввел санкции 
– не пояснили, как именно истолковывать решение о санкциях и как 
интерпретировать закрепленные в латвийском законодательстве 
принципы и действия, которые были бы необходимы в таких случа-
ях. Однако пояснения необходимы, к тому же, очень срочно – в про-
тивном случае может оказаться, что санкционная пушка значитель-
но меньше повлияет на само лицо, в отношении которого санкции 
объявлены и которое, несмотря на ужасающие заявления, скорее 
всего, от недостатка еды и питья с голоду не умрет, тогда как для 
работников предприятий и рабочих зарплата действительно явля-
ется единственным источником дохода. Тут недалеко до абсурдной 
ситуации, когда зарплата, не полученная из-за чрезмерной осторож-
ности банков и неспособности КРФК прояснить механизмы приме-
нения санкций, не позволит конкретному человеку, например, опла-
чивать кредит тому же самому банку, который, в свою очередь, без 
промедления накажет его начислением процентов за не осущест-
вленный вовремя платеж. 

Необходимость санкций, конечно, не обсуждается, – и если уж 
собственный суд и судебная система не справляются в разумные 
сроки, то помощь союзников – необходимый жест. Однако хотя бы 
сделать влияние санкций на «рядового человека» минимальным 
в рижских коридорах власти должно быть посильной задачей.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Заболевших гриппом не много 
В последние две недели декабря заболе-
ваемость гриппом составила менее 100 
человек на 100 000 жителей. То есть уро-
вень эпидемии не достигнут. 

Сложи паззл!
В этом году также в Социальной службе 
будет организован цикл из семи занятий 
«Сложи паззл!». В нем примут участие 
родители, у которых возникли сложности в 
воспитании детей. 

Елочки еще принимают
На площадках для приема рассортиро-
ванных отходов на ул. Екаба и Сигулдас 
до конца января будут принимать у жите-
лей старые новогодние елочки. Они будут 
сданы на переработку. 

Поздравили водителей
Уже в 13-й раз предприятие «Вентспилс 
рейсс» чествовало самых умелых води-
телей. Свои навыки они подтвердили на 
конкурсе профессионального мастерства. 

Приняли участие в исследовании 
Международный центр радиоастрономии 
принял участие в необычном исследова-
нии, совершив открытие мирового масшта-
ба. В спиралевидной галактике, которая 
подобна нашей, констатированы повтор-
ные быстрые радиовспышки. Ученые 
пытаются объяснить их происхождение. 

Обучают работников
В рамках программы «Обучение у рабо-
тодателя» Государственного агентства 
занятости в этом году предпринимате-
ли помогут освоить новую профессию 7 
вентспилчанам. 

Оштрафовали «Латвияс нафта» 
Административная комиссия думы повтор-
но наложила штраф на предприятие 
«Латвияс нафта» за не приведенные в 
порядок территории на улицах Курземес 
и Дурбес. За каждую упомянутую террито-
рию наложен штраф в размере 700 евро. 
Предприятие оспорило штраф в суде, 
однако проиграло процесс. 

Регистрируют брак 
В прошлом году в отделе ЗАГСа было 
зарегистрировано 230 браков. Девять из 
них – в церкви. 

Открыта персональная выставка
В «Юрас варты» открыта выставка худож-
ника Юриса Андерсонса «Времена года». 
Экспозицию можно посетить до 16 февраля. 

Тема, посвященная символу года 
Темой зимней школы ИТ Дигитального 
центра на этот раз стал символ года в 
китайском гороскопе – крыса. В занятиях 
приняли участие более 150 человек. 

Вентспилс на фото 
До 24 января продолжится конкурс 
«Знаешь ли ты Вентспилс на фотографи-
ях?». Участники должны ответить на 15 
вопросов о городских объектах и актуаль-
ных событиях. 

Суровое наказание
Некий мужчина ожидает наказания сразу 
за несколько нарушений закона – гра-
беж, порча имущества, управление транс-
портным средством, находясь в состоя-
нии алкогольного опьянения и без прав, 
а также подделку документов. Ему грозит 
лишение свободы на срок до 10 лет. 

Будут строить теплосети 
В этом году планируется строить новые 
теплосети длиной почти 320 м. «Вентспилс 
силтумс» уже подписал договор с ООО 
«Konor» о строительстве сетей на улицах 
Лачплеша и Рупниецибас.

И менно так, кажется, сейчас и происходит, учитывая все 
перипетии вокруг нашего «мэра под санкциями» и его 
таких же подверженных санкциям карманных организа-
ций, поскольку, оказывается, бравые местные банки в 
целях предосторожности или по каким-то другим причи-

нам решили «наказать» и тех простых вентспилчан, которые рабо-
тают на транзитных предприятиях в Вентспилсском порту. «Да, в 
свое время – почти десять лет назад – местный глава действи-
тельно имел влияние на этих предприятиях, однако уже давно эти 
предприятия работают, не находясь ни в каком «контакте» с уважа-
емым господином Лембергсом. Тем большее удивление вызывает 
такое отношение банков – быть более святыми, чем Папа Римский, 
и выполнять санкции более рьяно, чем сами американцы. Правда, 
не ясно, почему в эту ситуацию активно не вмешивается прави-
тельство. Если Вентспилсский свободный порт был передан прави-
тельством под контроль государства в рекордно короткие сроки, то 
защита интересов работающих на предприятиях в рижских коридо-
рах власти, кажется, не находится в списке приоритетов. 

Как бы то ни было, вопрос остается: как сделать так, чтобы попа-
дание одного конкретного лица в санкционный список и, выража-
ясь дипломатично, нечестная деятельность не создавали проблем 
другим вентспилчанам. Как сделать так, чтобы город не страдал 
от узурпации власти, чтобы не нарушалось развитие города лишь 
потому, что какому-то господину ни за что не хочется отказывать-
ся от власти, влияния и, конечно, денежных рек… О том, что инте-
ресы города для этого персонажа не важны, свидетельствуют и 
самонадеянные заявления о продолжении политической деятель-
ности. Так сказать, покажу я всем тем, кто тут вводит санкции, кто 
в Вентспилсе хозяин. Но для этих целей все средства хороши, 
все приемы допустимы, а последствия, которые может принести 
такая самонадеянность, – до одного места (да-да, того самого). 
О том, что борьба за сохранение влияния будет острой, говорит и 
то, что поддержку нашему мэру и его карманной партии «Латвии и 

В начале декабря Бюро по контролю над зарубежными активами Государственного казначейства США заяви-
ло о применении санкций к обвиняемому в тяжких преступлениях Айварсу Лембергсу, трем управляемым им обще-
ствам, а также Управлению Вентспилсского свободного порта, которым Лембергс руководил 25 лет. Это повли-
яло и на грузооборот в Вентспилсском порту, поэтому в декабре минувшего года был перевален очень малень-
кий объем грузов – всего 986 000 тонн. Таким низким в этом месяце показатель не был уже много лет. 

Декабрь в Вентспилсском порту 
стал сокрушительным: таких низких 
показателей не было долгие годы

К ак свидетельствуют данные, опу-
бликованные Управлением 
Вентспилсского свободного порта, 
декабрь стал антирекордом по 
крайней мере за последнее десяти-

летие. В данный момент недоступны данные 
за более отдаленный период. 

Если говорить о последних восьми годах, 
то второй самый низкий показатель в декабре 
был зафиксирован в 2015 году – 1,452 млн 
тонны. Немногим более, чем на 100 000 тонн 
показатель был выше в 2018 году. Значит, раз-
ница между показателями декабря прошлого и 
позапрошлого года – это десятая часть милли-
она тонн. Самым лучшим за восемь лет стал 
декабрь 2013 года, когда в Вентспилсском 
порту было перевалено 2,480 млн тонны. 

Однако декабрь прошлого года примечате-
лен еще одним фактом. Это также самый сла-
бый месяц за все последние восемь лет. Второй 
самый маленький месячный показатель был в 
декабре 2016 года – 1,069 млн тонны. 

В декабре значительное сокращение 
грузооборота наблюдалось в сегменте 
наливных грузов. За последние четыре 
года второй худший результат – всего 561 
тысяча тонн. Меньше было только небла-
гоприятной осенью 2017 года, когда на 
протяжении трех месяцев в этом сегменте 
грузов наблюдался низкий уровень оборо-
та. Месяцем ранее наливных грузов было 
перевалено 868 тысяч тонн, а в сентябре 
– даже 1,101 млн тонны. В сегменте сыпу-
чих грузов также тяжело – только 247 тысяч 
тонн, однако здесь уже месяцем ранее 
было стремительное падение до 264 тысяч 
тонн. Некоторое уменьшение в сегмен-
те генеральных грузов – 178 тысяч тонн, 
месяцем ранее – 215 тысяч. 

Однако в целом прошлый год уда-
лось завершить с совсем минималь-
ным, но ростом грузооборота по отноше-
нию к 2018 году. В прошлом году всего в 
Вентспилсском порту перевалено 20,457 
млн тонн грузов, что на 131 тысячу тонн 
больше, чем в 2018 году. Правда, этого 
все еще мало: с 1991 года это четвертый 
низший показатель. Ниже он был толь-
ко в прошлом году, 2017-м, 2016-м и осо-

бенно тяжелом 2015 году, когда уже начался 
экономический бойкот России. Тогда годовой 
грузооборот достиг всего 18,812 млн тонны. 
«Самой жирной» была вторая половина 90-х 
гг. минувшего столетия, а самым богатым стал 
2001 год, когда в Вентспилсском порту общий 
грузооборот достиг таких показателей, како-
вы они сейчас почти за два года – 37,937 млн 
тонны. Правда, в то время абсолютной доми-
нантой были нефтепродукты, показатель кото-
рых сейчас низок и с каждым годом фактиче-
ски уменьшается. 

Представитель Управления Вентспилсского 
свободного порта Инга Иевиня поясняет, что 
на работу порта оказали существенное вли-
яние установленные Бюро по контролю над 
зарубежными активами Государственного 
казначейства США санкции за коррупцию в 
отношении обвиняемого в тяжких преступле-
ниях и отстраненного от выполнения обязан-
ностей мэра Вентспилса Айварса Лембергса. 
Однако лишь благодаря оперативным дей-

ствиям правительства, министерств, Сейма и 
других должностных лиц стала возможной ско-
рая отмена этих санкций, чтобы не парализо-
вать работу порта на более продолжительный 
срок. Это с облегчением восприняли все рабо-
тающие в порту предприятия, хотя многие до 
сих пор ощущают болезненный удар от этих 
санкций. Вентспилсский порт сейчас работа-
ет в обычном режиме. Однако представите-
ли терминалов Вентспилсского порта в своих 
прогнозах все еще очень осторожны, призна-
вая, что трудно подсчитать влияние санкций 
в долгосрочной перспективе и сказать, каким 
будет будущее. 

До сих пор даже на уровне правительства 
озвучивается информация, что и после санк-
ций и их тяжелого влияния все еще чувствуется 
влияние Лембергса, что особенно подчеркнул 
министр сообщения Талис Линкайтс во время 
состоявшегося в среду визита в Вентспилс. Он 
отметил, что нужно сделать все, чтобы это вли-
яние полностью исключить. 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.
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Состоится собрание 
20 января в Юркалне состоится собра-
ние жителей и встреча с руководством 
края. Один из вопросов – возможное 
решение Кулдигской краевой думы 
включить Юркалне в свою территорию. 
Жители смогут высказать мнение по дан-
ному вопросу. 

Откроют фотовыставку
25 января в юркалнском Музее штор-
мов откроют фотовыставку Артурса 
Перконса «Человек в интерьере». 

Чемпионат по игре «Золите» 
Краевой чемпионат по «Золите» в этом 
году состоится 2 февраля в Попеском 
доме культуры. Подать заявку можно до 
27 января. 

Будут развивать 
инфраструктуру 
Вентспилсское краевое самоуправле-
ние 16.12.2019. заключило договор с 
Центральным агентством финансов и 
договоров о проекте «Создание инфра-
структуры поддержанных обществом 
социальных услуг в Угальской волости 
Вентспилсского края». На первом этаже 
здания N 6 по ул. Рупницас в Угальской 
волости будут созданы 5 квартир, на 
втором этаже 3 квартиры и дополни-
тельно на первом этаже путем объеди-
нения двух помещений будет создано 
помещение общего пользования со сти-
ральной машиной, где работник, труд 
которого оплачивается самоуправлени-
ем, будет оказывать различные консуль-
тации получателям социальных услуг, 
поддерживаемых обществом, – индиви-
дуальные консультации по поводу пла-
нирования бюджета, поиска работы, воз-
можностей интересно провести свобод-
ное время, о том, как пользоваться сти-
ральной машиной и др. 

Встретились на совместной 
репетиции 
10 января танцоры – учащиеся 5-9-х 
классов основных школ Анце, Таргале 
и Зуру участвовали в совместной репе-
тиции, которая прошла в Таргальской 
школе. 

Зацветают розы
Сохраняется необычно теплая погода, 
в Юркалне на розах появились бутоны. 

Вручают стипендии
Выпускник Угальской школы Армандс 
Свикис позаботился о стипендиях для 
14 школьников за высокие достижения в 
учебе. Стоит добавить, что в Угальской 
средней школе в конце первого семе-
стра не было ни одного учащегося, кото-
рый получил бы неудовлетворительную 
оценку по какому-либо из предметов. 

Мастер-класс суйтов 
12 января в Зирас суйтские жены из 
Юркалне устроили мастер-класс – обу-
чали петь и печь морковные раусиши. 

Будут осваивать 
бальные танцы 
По пятницам вечером в Угальском 
народном доме будут проводиться заня-
тия бальными танцами для начинающих. 
Участвовать может любой желающий. 

Книга о станциях 
В конце минувшего года презенто-
вана книга «Nākamā pietura – mājas» 
(«Следующая остановка – дом»). Книга 
рассказывает о закрытых железнодорож-
ных станциях, среди которых и те, что 
были в нашем крае: Элкшкене, Угале, 
Усма, Лужня, Овиши и Мазирбе. 

Еще выжидают
Потерпевшую аварию возле Вентспилса 
баржу «Trias» готовят к поднятию с мели 
и ожидают подходящих для проведе-
ния спасательной операции погодных 
условий. Вечером 30 декабря она ото-
рвалась от буксира недалеко от Ужавы. 
У баржи констатированы повреж-
дения корпуса, но риск загрязнения 
минимальный.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Иварс ЛандманисАйвис Ландманис

Как бы вы прокомментировали санкции 
США против Айварса Лембергса?

Введение санкций США – это послед-
ствия длительной неспособности государства 
бороться с всеобъемлющей коррупцией, кото-
рую в данном случае длительно осуществлял 
попавший под санкции Лембергс, используя 
Вентспилсскую городскую думу, ее структур-
ные подразделения, хозяйственные общества, 
общества, Управление Вентспилсского сво-
бодного порта и свое влияние в структурах 
государственного управления – в учреждениях 
(в т. ч. правоохранительных), министерствах, 
правительстве, Сейме и партиях, комментиру-
ет в интервью вентспилсский оппозиционный 
депутат А. Ландманис.

А оппозиционный депутат И. Ландманис 
подчеркивает, что проблема в том, что госу-
дарство не смогло обеспечить быстрое рас-
смотрение дела Лембергса и позволило ему 
продолжать незаконно находиться и исполнять 
ответственные обязанности государственного 
должностного лица, в злоупотреблении кото-
рыми он обвиняется. И это произошло в то 
время, когда ему это было запрещено.

По этой причине со стороны лица под санк-
циями годами дискриминировалось и до сих 
пор дискриминируется и незаконно ограни-
чивается деятельность оппозиционных депу-
татов, о чем проинформировано МООСРР и 
другие компетентные госучреждения, говорят 
Ландманисы.

Следует отметить, что глава Министерства 
охраны окружающей среды и регионально-
го развития (МООСРР) Юрис Пуце 3 января 
отправил каждому депутату Вентспилсской 
городской думы письмо о санкциях OFAC про-
тив Лембергса и их потенциальном влиянии на 
работу Вентспилсской городской думы.

Какова была реакция Вентспилсской 
городской думы после введения санкций? 

В Вентспилсской городской думе ничего не 
изменилось, подчеркивает И. Ландманис. По 
его мнению, Лембергс продолжает контро-
лировать думу и ее структуры, принимать их 
бюджеты, устанавливать приоритеты в рас-
пределении средств, используя оплаченные из 
общественных средств услуги СМИ (особенно 
находящиеся под его влиянием) для выраже-
ния своего субъективного мнения и т. д.

«Что касается так называемой реакции 
думы на письмо Пуце, то 10 января состоя-
лось внеочередное заседание думы, на кото-
ром была попытка сымитировать уменьше-
ние влияния Лембергса, — рассказывает А. 
Ландманис.

Лембергс отказался от участия в комитете 
по вопросам городского развития и был назна-
чен в состав комитета по социальным вопро-
сам. «Лембергс со своими на 100% контроли-
руемыми депутатами, конечно же, не отклик-
нулся на наш призыв сложить депутатский 
мандат», — продолжает А. Ландманис.

 «У компетентного министерства было нема-
ло времени, чтобы действовать, однако оно 
до сих пор ждет от вентспилсских коалицион-
ных депутатов «невозможный сигнал». Их мне-
ние не изменится. Пуце, долгое время следя-
щий за работой думы, должен это понимать и 
начинать помогать думе путем вмешательства 
министерства», — считают Ландманисы.

По мнению И. Ландманиса, включена маши-
на защиты Лембергса, которую обеспечива-
ют в первую очередь заместители Лембергса 
– Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс, Дидзис 
Ошениекс, исполнительный директор Алдис 
Абеле и прочие депутаты партии «Для Латвии 
и Вентспилса» — Улдис Бойтманис, Илзе 
Буньке, Игета Гредзена, Андрис Григалис и 
Айго Гутманис.

А. Ландманис считает, что эти лица долж-
ны взять на себя всю ответственность за то, 
что обвиняемый в тяжких должностных пре-
ступлениях и имеющий правовые ограниче-
ния Лембергс попал на должности депутата 
Вентспилсской городской думы, председателя 
думы, председателя правления Управления 
Вентпилсского свободного порта, ведь без под-
держки этих людей он не смог бы попасть на 

Оппозиция Вентспилса: Лембергс, 
будучи под санкциями, продолжает 
использовать думу в своих интересах
«Проблема Латвии в том, что контролирующие учреждения смотрят лишь на то, где у Айварса 
Лембергса, находящегося под санкциями, право собственности. Но при этом не обращается внимание 
на то, сколько его контроля, влияния ощущается через политиков, общества и госучреждения и 
после введения санкций». О том, что происходит в Вентспилсской городской думе после введения 
санкций США, а также что происходит с Лембергсом и связанными с ним юрлицами, в интервью BNN 
рассказали оппозиционные депутаты Вентспилсской городской думы нескольких созывов Айвис и 
Иварс Ландманисы.

эти должности, а также стать 
лидером партии «Для Латвии 
и Вентспилса» и кандидатом 
в депутаты.

И. Ландманис: «Соответс-
твен но, за последствия санк-
ций США несут ответствен-
ность ранее перечисленные 
лица, которые, подчиняясь 
Лембергсу на 100%, до сих 
пор своими действиями про-
должают усугублять ситу-
ацию, создавая серьезные 
риски для государства, например, включение 
в серый список Moneyval».

Что надо было делать и что в данной 
ситуации следует делать компетентным 
государственным учреждениям?

А. Ландманис: «Исполняя обязанности 
депутата Вентспилсской городской думы, мы 
вместе с коллегами давно и регулярно (с 2005 
года) информировали компетентные госучреж-
дения о происходящих противозаконных дей-
ствиях в Вентспилсской городской думе и 
столкнулись с абсолютной неспособностью 
или нежеланием этих учреждений менять 
ситуацию».

«Так что меня не удивляет обоснова-
ние санкций OFAC, в котором сказано, что 
Блумбергс контролирует структуры при помо-
щи партий и коррумпированных политиков 
и систематически использует эти структуры 
и лиц для личной экономической выгоды, 
что Блумбергс использовал свое влияние над 
руководством партий, чтобы создать штат пра-
вительства и поставить на должности опре-
деленных должностных лиц правительства, 
чтобы на ведущие должности не попали дру-
гие должностные лица правительства, а также 
влиял и подкупал должностных лиц правоох-
ранительных органов, чтобы защитить свои 
интересы и свергнуть политиков, которых он 
не может контролировать».

И. Ланд анис: «Правительству надо решить 
одну из крупнейших нерешенных проблем 
– противоправное влияние Блумбергса на 
Вентспилскую городскую думу, ее структурные 
подразделения, депутатов, руководителей и 
специалистов».

Особая проблема – должностные лица, 
которые были задействованы в управление и/
или обеспечении действий обществ, попавших 
под санкции, и осуществляли противоправные 
прихоти Блумбергса в думе и ее структурных 
подразделениях, в том числе в Управлении 
Вентспилсского свободного порта, продолжает 
И. Ландманис.

«Как мы уже говорили, нужно как минимум 
выяснить, должны ли отвечать за послед-
ствия санкций заместители Лембергса – 
Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс, Дидзис 
Ошениекс, исполнительный директор думы 
Алдис Абеле, а также прочие муниципальные 
депутаты партии «Для Латвии и Вентспилса», 
которые обеспечивали и до сих пор обеспе-
чивают противоправное влияние Лембергса, 
растрату средств думы и ее структурных под-
разделений», — говорят Ландманисы.

А. Ландманис напоминает, что многие дли-
тельные и регулярные нарушения со стороны 
должностных лиц большинства Вентспилсской 
городской думы стали причиной, по которой 
четыре оппозиционных депутата в апреле про-
шлого года призвали главу МООСРР иниции-
ровать роспуск думы.

«В тот раз МООСРР ограничилось требова-
нием объяснений от думы и встречей с нами, 
оппозиционными депутатами. По сути, дей-
ствий не последовало, то есть МООСРР ситу-
ацию не нормализовало. Оно не использовало 
свое право потребовать созыва внеочередно-
го заседания и, как известно, не выступило с 
законодательными инициативами, необходи-
мыми для нормализации ситуации», — напо-
минает А. Ландманис.

Забавно звучат и оправдания БПБК, которое 
сваливает вину на якобы неупорядоченные 
законы, отмечает А. Ландманис.

«Нельзя прикрываться дырами в законах, 

ведь о проблемах в думе МООСРР, БПБК и 
прочие компетентные госучреждения регуляр-
но информируются с 2005 года. Поскольку 
ответственность за последствия должно взять 
на себя и МООСРР, то считаю, что в первую 
очередь именно оно должно предпринимать 
все необходимые действия, чтобы дума и ее 
структуры были полностью избавлены от вли-
яния обвиняемого в тяжких должностных пре-
ступлениях, имеющего правовые ограничения, 
попавшего под санкции Лембергса и возглав-
ляемой им партии «Для Латвии и Вентспилса». 
Если надо, то следует распустить думу и 
назначить управляющего. Необходимо прове-
сти всеохватывающие ревизии, констатиро-
вать ущерб думе и ее структурам и привлечь 
к ответственности причастных должностных 
лиц».

И. Ландманис: «Санкции США указывают 
на беспрецедентный случай, поэтому госу-
дарство должно действовать быстро и эффек-
тивно. Вентспилсскую городскую думу надо 
избавить от влияния обвиняемого в тяжких 
должностных преступлениях, имеющего пра-
вовые ограничения, попавшего под санкции 
Лембергса и его марионеток. Виновные долж-
ны получить наказание».

Ландманисы напомнили о нарушениях, о 
которых оппозиция Вентспилсской городской 
думы информировала компетентные госуч-
реждения (включая МООСРР) в период этого 
созыва и на которые они не реагировали долж-
ным образом, чем, вероятно, и спровоцирова-
ли введение санкций США, которые оказывают 
влияние на имидж государства и экономику:

«Незаконное, по нашему мнению, пребы-
вание обвиняемого в тяжких должностных 
преступлениях Лембергса в должности пред-
седателя Вентспилсской городской думы и 
противозаконная имитация управления рабо-
той думы со стороны заместителей пред-
седателя думы в то время, когда председа-
тель присутствует и участвует в работе думы 
и ее комитетов. В заседании думы по этому 
вопросу 27 июня 2017 года по нашему при-
глашению приняли участие директор департа-
мента МООСРР по муниципалитетам Айварс 
Мичулс и директор юридического департамен-
та Каспарс Цирцис, которые не желали видеть 
проблему и продолжали «легализовывать» 
странное управление Вентспилсской город-
ской думой, устроенное Айварсом Лембергсом 
и его союзниками»;

«Открытое игнорирование со стороны 
Айварса Лембергса избранной ему меры пре-
сечения в виде запрета на исполнения обязан-
ностей председателя Вентспилсской городской 
думы и правления Управления Вентспилсского 
свободного порта. Эта мера пресечения дей-
ствует с 2007 года, а теперь Лембергс попал 
еще и под санкции. О ситуации с незаконным 
использованием оплаченных из муниципаль-
ных средств СМИ, включая сайт думы, для 
обеспечения популярности Лембергса и очер-
нения его оппонентов: вентспилсский депутат 
Гиртс Валдис Кристовскис судится с думой 
и добился успехов в нескольких судебных 
инстанциях. МООСРР проинформировано, 
однако, несмотря на многие доказательства 
несоблюдения Лембергсом меры пресечения 
и на судебные постановления, ничего не дела-
ет, чтобы предотвратить нарушения»;

«Противозаконная передача исполнения 
функций Вентспилсской городской думы комис-
сиям и советам думы, открытое игнорирование 
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Гребёт сам и 
побуждает других 

В  историю своей 
семьи Юрис 
Нелиусс вместе 
со своими близ-
кими заглянул на 

глубину нескольких столе-
тий. Оказалось, что по мате-
ринской линии она берёт 
своё начало с рыбацких дво-
ров в Микельторнисе, Анце 
и Яунциемсе и доходит до 
Лиелирбе, где родилась его 
мать Мелания. До корней 
предков отца Юрис ещё 
не добрался, пока точно 
известно только то, что 
родиной прадеда был посё-
лок Павилоста, а необычная 
фамилия, с его точки зре-
ния, заставляет думать, что 

его латвийский предок про-
исходит из саксонских, бри-
танских или скандинавских 
земель, где распространены 
похоже звучащие фамилии 
– Корнелиусс, Сибелиусс, 
Делиусс…   

Как бы там ни было, 
Юрис больше придержи-
вается материнской линии 
и причисляет себя к этни-
ческой общности «ранда-
лист» – к жителям ливско-
го побережья. Большую 
часть жизни он вместе с 
семьёй жил и работал в 
Вентспилсе, а в последние 
десятилетия построил на 

Aйварс Лембергс включен в санкционный список США за использование власти в корыстных 
целях, политическую коррупцию, взяточничество, отмывание денег и др. Известно также, 
что интерес со стороны США к Лембергсу появился уже несколько лет назад. Однако санкции 
применили к Лембергсу, а страдать из-за него приходится многим вентспилчанам, которые никак 
не связаны с этим лицом, подверженным санкциям. 

предприятий. Руководители профсоюзов работников вент-
спилсской сферы транзита отмечают, что действия кредит-
ных учреждений грозят привести к ситуации, в результате 
которой Вентспилс может потерять тысячи рабочих мест как 
в транзитной отрасли, так и в сфере услуг.  

Для того чтобы как можно скорее разрешить ситуацию, 
работающие в Вентспилсском порту профсоюзы обратились 
с письмом к президенту государства Эгилсу Левитсу, пре-
мьер-министру Кришьянису Кариньшу, министру иностран-
ных дел Эдгарсу Ринкевичсу, министру сообщения Талису 
Линкайтсу и председателю Совета КРФК Санте Пургайле 

Вступила в 
силу норма об 
обязательном 
наличии детекторов 
дыма в каждой 
квартире

З арубежный опыт 
свидетельству-
ет, что установка 
дымовых детек-
торов в жилых 

помещениях на 75% умень-
шает число погибших в слу-
чае пожара. Одной из стран, 
где данное требование дока-
зало свою эффективность 
и позволило значительно 
сократить число жертв пожа-
ров, является Эстония. 

И в большинстве догово-
ров страхования жилья име-
ется стандартная норма о 
том, что владельцы долж-
ны заботиться о соблюдении 
правил пожарной безопас-
ности, принятых на террито-
рии Латвийской Республики. 
Впредь, согласно правилам, 
каждый должен обезопа-
сить свое жилище на случай 
пожара. Поскольку с 2020 
года детекторы дыма стали 
обязательными, это усло-
вие автоматически касается 
всех стандартных договоров 
страхования жилья, пояс-
няет Янис Абашинс, прези-
дент Латвийской ассоциации 
страховщиков. 

Приобретение самого 
простого детектора дыма не 
связано с большими рас-
ходами. Самые дешевые 
стоят около пяти евро. Если 
же вы желаете обзавестись 
единой системой, кото-

рая соединена с какой-ли-
бо охранной службой, тогда 
стоимость будет значитель-
но выше. В свою очередь, 
стоимость подходящих для 
дома огнетушителей коле-
блется от 20 до 40 евро. 
Конечно, можно приобрести 
и более дорогой аппарат. 
ГПСС отмечает, что, приоб-
ретая огнетушитель, нужно 
обратить внимание, чтобы 
на корпусе аппарата имел-
ся индивидуальный номер 
или номер партии, а также 
маркировка соответствия 
CE, а рабочая способность 
должна быть как минимум 
21A 113B (цифра показыва-
ет, какую площадь можно 
потушить, а буква обозна-
чает класс пожара: A – горят 
твердые материалы органи-
ческого происхождения, B 
– горят жидкости, плавкие 
предметы). 

Еще одна рекоменда-
ция: прежде чем приобрести 
огнетушитель, можно попро-
сить у продавца, чтобы он 
обучил вас им пользоваться. 
То же относится и к установ-
ке детектора дыма. 

Напоминаем, что с нача-
ла этого года в силу вступил 
и запрет подключать кухон-
ную вытяжку к каналам есте-
ственной вентиляции на кух-
нях, где используется газо-
вая плита. 

В прошлом, 2019 году в городе Вентспилсе совсем 
незначительно увеличилась рождаемость и число 
заключенных браков, а также впервые за долгое 
время немного уменьшился уровень смертности. Тем 
не менее число умерших вентспилчан почти в два раза 
больше, чем число новорожденных – 583 к 234, сви-
детельствуют обобщенные отделом ЗАГСа данные за 
прошлый год.  

Д оступная инфор-
мация свиде-
тельствует, что в 
прошлом году в 
больнице горо-

да Вентспилса на свет поя-
вились 324 малыша, что 
совсем на немного – толь-
ко на пять новорожден-
ных больше, чем в 2018 
году. Сохраняется плачев-
ная тенденция – пускать на 
свет детей, не упорядочив 
отношения между родите-
лями и не заключив брак. В 
семьях, где брак не зареги-
стрирован, в прошлом году 
родилось 143 ребёнка, и 
только немного больше – 
165 детишек появились в 
семьях с зарегистрирован-
ным браком. В четырёх слу-
чаях было даже установ-
лено трёхстороннее отцов-
ство, а 16 малышей роди-
лись и растут без сведений 
об отце. 

Конечно, не все 324 
малыша стали новы-
ми жителями Вентспилса.  
Только 78% или четверо из 
пяти детей задеклариро-
ваны в городе Вентспилсе. 
14% новорожденных стали 
жителями Вентспилсского 
края, девять малышей заде-
кларированы в Риге, ещё 
несколько – в Талси и в раз-
ных других краях Латвии. 

Всегда интересна ста-
тистика, какой по счёту 

новорожденный родился в 
семье. 112 детей – это пер-
вые дети в своих семьях, а 
131 ребёнок – второй ново-
рожденный в семье. Как 
третьи в семье родились 57 
малышей, как четвёртые – 
14, шестеро новорожден-
ных – это уже пятые дети 
в семье, а ещё четверо – 
даже шестые дети в семье.  

ТАКЖЕ НЕМНОГО 
УВЕЛИЧИЛОСЬ 
КОЛИЧЕСТВО БРАКОВ 

Совсем минималь-
но, но всё же в прошлом 
году увеличилось и коли-
чество браков, зарегистри-
рованных в Отделе ЗАГСа 
города Вентспилса. В про-
шлом году их число соста-
вило 230, что на три брака 
больше, чем годом ранее. В 
основном все браки заклю-
чены в отделе ЗАГСа, а в 18 
случаях 18 пар сочетались 
браком в замке Ливонского 
ордена. Только девять бра-
ков заключены в церкви. 

Ещё два брака заключе-
ны совсем нетрадиционным 
способом и в нетрадицион-
ном месте. Одна пара реши-
ла сочетаться браком на 
крутом берегу Сталдзене, а 
еще одна пара – на палу-
бе туристического корабли-
ка «Hercogs Jēkabs».

Кто были нашими 
предками в 
Вентспилсе?

Рейзниеце-Озола 
против Лембергса. 
Кто кого?

Думская оппозиция 
призывает МОСРР 
быть активнее

С 1 января с. г. во всех жилых помещениях в Латвии – как 
в частных домах, так и в квартирах – должны быть обяза-
тельно установлены детекторы дыма, которые будут сиг-
нализировать о пожаре и/или задымлении, а в частных 
домах дополнительно должны быть огнетушители. 
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Б анки заблокировали счета некоторых предприятий, 
которые уже 12 лет назад решением суда пере-
даны под управление и контроль назначенного 
Генеральной прокуратурой хранителя имущества 
др. Рудольфа Мерони и никоим образом не нахо-

дятся в зоне риска, связанной с Лембергсом. 
Возникла абсурдная ситуация – пока правительство дела-

ло все, чтобы для Управления Вентспилсского свободного 
порта санкции были отменены и работа находящихся в порту 
предприятий не оказалась под угрозой, часть банков поста-
рались максимально осложнить коммерческую деятельность 
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Зима на Северокурзем-
ском побережье в этом 
году такая… никакая. 
Ни на реках, ни в море 
льда не было ни в од-
ном глазу, а кленовый 
сок начал течь ещё до 
Рождества. Хозяин 
дома «Вецалкшни» 
в посёлке Лиелирбе 
Юрис Нелиусс, который 
для водных туристов 
уже годами предлагает 
аренду лодок каноэ и 
ночлег, в недоумении – плакать или смеяться по 
поводу капризов природы? Или, может быть, стоит 
ждать, что снег пойдёт на Янов день, когда на его 
услуги обычно самый большой спрос и появляется 
большое число клиентов? Годами здесь, на земле 
предков, он искал и, наконец, нашёл свою нишу 
бизнеса. Неужели действительно климатические 
изменения заставят его искать другую? Об этом 
видный мужчина, конечно, спрашивает ритори-
чески и с юмором, так как в нём уже за версту 
можно почувствовать характерное для людей этой 
стороны ливское упрямство, которое ищет выход 
в любой безвыходной ситуации. Так и для своего 
промысла в «Вецалкшни» Юрис выбрал подходя-
щий девиз: «Греби сам!». 

 Окончание на 5 стр.

В Вентспилсе в прошлом 
году родились  
324 малышей, в городе 
задекларировано  
78% новорожденных

Декабрь в 
Вентспилсском порту 
был сокрушительным

Профсоюзы обращаются к высшим должностным лицам государства. 
Работники не должны страдать по вине Лембергса

с призывом незамедлительно принять участие в разреше-
нии ситуации и дать банкам пояс-
нения, как действовать в случаях,  Окончание на 4 стр.

Минута для отды-
ха в большой комна-
те дома «Вецалкшни».


